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Nemzeti Közlekedési Hatóság
Légügyi Hivatal
Tököl Airport Zrt. részére
1054 Budapest, Hold u. 6.
Tárgy: Tököl nem nyilvános fel- és leszállóhely IV. osztályú repülőtérré minősítése
Iktatószám: LR/RK/NS/B/1602/-2Í/2011 
Ügyintéző: Monori Tibor, Feketéné Solti Virág, Petróczi György

HATÁROZAT

A Nemzeti Közlekedési Hatóság Légügyi Hivatal (1675 Budapest, Pf.: 4L) (a továbbiakban: Hatóság) a Tököl Airport Zrt. (1054 Budapest, Hold u. 6.) által 2010.
december 31. napján, LI/RT/NS/A/5606/2010 iktatószámon a Tököl nem nyilvános fel- és leszállóhely IV. osztályú repülőtérré történő átminősítését kérelmezte.
Az Ügyfél a Tököli Repülőtér elnevezésű leszállóhely IV. osztályú repülőtérré történő átminősítése tárgyban benyújtott kérelmére indult közigazgatási ha-
tósági eljárásában annak érdemi vizsgálatát követően a Hatóság a következő döntést hozta.

A Hatóság az alábbi jellemzőkkel feltüntetett Tököli Repülőteret

a következő kikötésekkel engedélyezi
A repülőteret - kényszerhelyzet kivételével - csak olyan légijármű használhatja, melynek a 799 méteres futópályahossz a légiüzemeltetési utasítása szerint megfelel.
A folyamatban lévő zajgátló- védőövezet kijelölési eljárás jogerős befejezéséig a Repülőtér forgalma és annak összetétele nem haladhatja meg a Közép-Dunavölgyi
Környezetvédelmi, Természetvédelmi és Vízügyi Felügyelőséghez 2009. március 30. napján benyújtott, a Vibrocomp Kft. (1118 Budapest, Bozókvár u. 12.) által
16/2009 számon készített összefoglaló dokumentációban foglaltak szerint meghatározottat.
A repülőtér kizárólag a jóváhagyott repülőtérrend betartásával üzemeltethető.

Tököl Repülőtér
Tököl, 0317/1 és 0322/4 Hrsz
IV. osztály
47°20M3,75» N 18°58'51"E
IC
14-32
799x60m
beton PCN75/R/D/W/T
11021 művelet/6 hónap VFR/NVFR
Tököl Airport Zrt.

megnevezése:
címe:

besorolása:
vonatkoztatási pontja:

ICAO tervezési kategóriája:
a futópálya jelzése:

mérete:
felülete:

engedélyezett műveletszám:
a repülőtér tulajdonosa:

Duna Stratégia

Érdre szóló meghívót fogadott el Hoffman Pál Tököl polgár-
mestere, országgyűlési képviselőként is. Egy éve folyó munkáról
számoltak be a konferencián, ahol a Duna által érintett települé-
sek, megyék vezetői, s a kormányzat szakemberei vettek részt. Az
előadók szerint az előkészületek jól haladnak, az EU új költség-
vetési időszakában 2012-2020 között remény van EU forrásokhoz
jutáshoz, s a stratégiai elképzelések valóra váltásához. Hoffman
Pál országgyűlési képviselő kiegészítette a Kis-Duna rekultiváció-
ról szóló tájékoztatókat, s javasolta a program Duna Stratégia ré-
szeként kezelését.

„A Duna térségének komplex fejlesztése, s ezáltal lehetőségeink
jelentős kiszélesítése továbbra is alapvető fontosságú. Olyan meg-
valósítható stratégia alapján kell ennek alapjait leraknunk, amely
megteremti a térség gazdasági koncentrációját, megkerülhetetlen
gazdaságfejlesztési potenciált képvisel, s nem utolsó sorban igyek-
szik kiegyenlíteni a térség eltérő fejlettségi mutatóit. Meggyőződé-
sem, hogy ehhez a célhoz nem centralizált, felülről kezdeményezett
stratégián keresztül vezet az út. Magunknak kell a saját körülmé-
nyeinket ismerve megtervezni és összehangolni, majd ezután egysé-
ges koncepcióvá gyúrni az együttműködésben résztvevő településekre
jellemző adottságokat. Mindez alapján a kormányzattal való haté-

kony együttműködés és
az Európai Duna Straté-
gia koncepciójához való
igazodás olyan erőt je-
lenthet a jövőben, amely
megalapozhatja térsé-
günk fejlődését. Hiszem,
hogy a mai konferencia,
az itt elhangzó előadások
hoz zásegítenek bennün-
ket a hatékony munká-
hoz.”

Batthyány Gimnázium

Az elmúlt hónapban országos média visszhangot keltett a Batt-
hyány Gimnázium igazgatói posztjával kapcsolatos Kormányhiva-
tali döntés.

A tantestület és a Szülői Tanács protestált az új igazgató megbí-
zása ellen. Civil akciókat szerveztek az általuk támogatott jelölt mel-
lett. Hoffman Pál országgyűlési képviselő a hozzá eljuttatott meg-
keresésre írásban válaszolt. Válaszában kifejtette, hogy Hoffman
Rózsa államtitkár asszony, valamint Horváth Péter a Pest Megyei
Intézményfenntartó Központ vezetője rendelkezik a szükséges in-
formációkkal az igazgatói megbízással összefüggésben kialakult
helyzetről.

A Baktay Ervin Gimnázium (Dunaharaszti)
jubileumi találkozót hirdet!

Iskolánkat 1962-ben alapították. Ennek a fél évszázadnak a tisz-
teletére jubileumi találkozót szervezünk 2012. szeptember 21-én
és 22-én. 

A pénteki napon ünnepélyes megemlékezés a József Attila Mű-
velődési Házban, a szombati napon találkozó az iskola épületében
(Dunaharaszti, Baktay tér 1.) Amennyiben Ön a Baktay Ervin
Gimnáziumban (1973-ig Dunaharaszti Általános Gimnázium,
1975-2011. között Baktay Ervin Gimnázium és Vízügyi Szakközép-
iskola) szerezte meg végzettségét, és a programmal felkeltettük
érdeklődését, szívesen látjuk a találkozón! 

Kérjük, regisztráljon az eseményre levélben a fenti postacímen,
vagy a baktaytalalkozo@dhbeg.hu e-mail címen! 

Kérjük, jelentkezéskor jelölje meg, hogy mindkét rendezvé-
nyünkre el tud-e jönni! 

Várjuk Önt szeretettel, hogy méltó módon ünnepelhessük kö-
zépiskolánk 50. születésnapját!

Sziráki György igazgató
T. Mészáros András előadása

a konferencián
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Alegfontosabb új szabály az,
hogy a vízi- közmű vagyon
tulajdonosa csak az állam,

települési önkormányzat vagy az
utóbbiak által alapított társaság
lehet. Ez hivatott garantálni a víz-
vagyon nemzeti tulajdonban mara-
dását és pontot tesz a több helyen
botrányba fulladt privatizációs kí-
sérletek végére.

A szolgáltatási díjakat a jövőben
a Magyar Energia Hivatal állapítja
meg, kötelező elem lesz az amorti-
zációs alap elkülönített kezelése, és
központilag szabályozott az emelés
mértéke. Cél az is, hogy erős, jól
működő nagy cégek legyenek a víz-
szolgáltatók.

A törvény értelmében csak olyan
szolgáltató kaphat engedélyt a jö-
vőben, mely többek között rendel-
kezik a szükséges szakmai feltéte-
lekkel, laborral, és az első határ-
időre, 2012. december 31-re
50.000, majd 2014. december 31-
re 100.000, illetve 2016. december
31-re 150.000 felhasználói egyen-
értéknek megfelelő szolgáltatási
körrel. Ennek hiányában – végső
soron – az állam jelöli ki (a Ma-
gyar Energia Hivatal közreműkö-
désével) azt a szolgáltatót, ahová
kapcsolódnia kell településünk-
nek, így akkor már a működési
feltételek kialakításába nem lenne
beleszólásunk.

Az Ökovíz Kft több településen
is szolgáltat, sőt a cégben eddig is
18 önkormányzat birtokolt kisebb

Egy ENSZ jelentés szerint ma a világon hat emberből egynek nem jut tiszta
ivóvíz. Ez az arány a felgyorsult népesség növekedéssel várhatóan egyre rom-
lik a következő évtizedekben, a víz egyre nagyobb kinccsé válik. Mi Magyar-
országon ugyan kedvező helyzetben vagyunk, de mindent meg kell tenni a
vízbázis védelme érdekében környezetvédelmi és tulajdonjogi szempontból
egyaránt.
Ezért alkotta meg az országgyűlés a víziközmű-szolgáltatásról szóló 2011. évi
CCIX. törvényt, amely a nemzeti víziközmű-vagyon védelme érdekében jelen-
tősen átalakítja az önkormányzatok vízi-közművekkel kapcsolatos feladatait,
az üzemeltetési struktúrát, a szolgáltatási jogviszonyokat. A városnak is és az
ÖKOVÍZ Kft-nek is lépni kellett.

tulajdonrészt, Cegléd 97 %-a mellett. Az új elvárásoknak többségében
már most megfelel az ÖKOVÍZ kft. A társulni kívánók ajánlata megőrzi
az önkormányzatok tulajdonosi szerepkörét. 

Az Ökovíz Kft taggyűlése első lépésként elfogadta 11 önkormányzat tu-
lajdonrész vásárlását, így elérhető közelségbe került a 2016. év végére el-
érendő 150 ezres felhasználói egyenérték. Ezzel az eddigi 18 önkormány-
zat mellett tulajdonostárs lett Szigetszentmiklós, Százhalombatta, Tököl
és Halásztelek városok, és hét község.

Az együttműködő önkormányzatok egy szindikátusi szerződést is köt-
nek, amely a tulajdonos önkormányzatok magatartási szabályait tartal-
mazza, a közös együttműködés kereteit szabályozza.

Az ÖKOVÍZ Kft egy nagy térségi szolgáltatóvá válik szigetszentmiklósi
székhellyel, ceglédi adminisztrációs központtal, több üzemmérnökséggel
és ceglédi ügyvezetéssel. A gyors és zökkenőmentes lebonyolítás érde-
kében volt szükséges most döntéseket hozni. A társulás ülésein Tökölt
Hoffman Pál polgármester megbízásából dr. Vass Lucia alpolgármester
képviselte. 

(Tánczos és Tótin)

A víz kincs

Az ÖKOVÍZ Kft ceglédi ügyfélszolgálata. A várakozások szerint
a jelenlegi 400 szolgáltató helyett pár éven belül 30-50 marad csak.
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Átalakult a választókerületi rendszer
A Parlament által elfogadott Választójogi törvény részeként át-

alakultak a választókerületek is. Pest megyében az eddigi 17 he-
lyett 12 választókerület került kialakításra. A kerületek között
sokkal kisebb így a különbség. Elég, ha csak arra emlékezünk,
hogy a Szigetszentmiklósi választókerület a maga 74ezer válasz-
tásra jogosult polgárával az ország legnagyobb választókerülete-
ként kétszer-háromszor volt nagyobb az ország más megyéiben
kialakított kerületeinél. A választókerület átrajzolása érintette a
Pest megye 12. választókerületében Dunaharasztit és Taksonyt,
amelyek a 11.sz választókerületbe kerültek. 

08. számú országgyűlési egyéni választókerület. székhelye: Szigetszent-
miklós
Területe: 1. Dunavarsány, 2. Halásztelek, 3. Majosháza, 4. Százhalombatta,
5. Szigetcsép, 6. Szigethalom, 7. Szigetszentmárton, 8. Szigetszentmiklós,
9. Szigetújfalu, 10. Tököl

Bővült is a települési névsor, miután Dunavarsány, Majosháza, Sziget-
szentmárton, Szigetcsép, Szigetújfalu és a Duna túloldaláról Százhalom-
batta is a 8. választókerületbe került. A választókerületben folynak az elő-
készületek a Fidesz szervezetek összefogására, az új Választókerületi Elnök
megválasztására. Jogszabály mondja ki a parlamenti képviselőség és a pol-
gármesteri illetve más jövedelemszerző foglalkozás összeférhetetlenségét.
Hoffman Pál országgyűlési képviselő, Tököl polgármestere is támogatta
a kisebb létszámú Parlament létrehozását. Személyes választásában 2014-
től az önkormányzati munkát választotta. Az új Választókerületi Elnök
megválasztására a közeljövőben kerül sor.

Varsányi 56-osok tere átadó ünnepség 
Hoffman Pál országgyűlési képviselő is részt vett Dunavarsányban az öt-

venhatosok tere elnevezésű közpark avatási ünnepségén. Az emlékezetes
műsor részeként Kövér László, az országgyűlés Elnöke tartott megemlé-
kezést. Az elavult posta épület lebontása után kialakított parkba Győrfi
Sándor szobrász hatásos, kifejező szobra került. Emlékezetesek maradnak
a résztvevők számára Faragó Károly egykori 56-os szabadságharcos vissza-
emlékező szavai is.

Halászat, halgazdálkodás
A Parlament Sport és Turizmus Bizottságának kezdeményezésére Nyílt

Napot tartottak a felsőházi ülésteremben a halászati, halgazdálkodási kér-
dések elemzésére. Hoffman Pál országgyűlési képviselő, a bizottság tag-
jaként örömét fejezte ki, hogy az érintettek nagy számban fogadták el
Bánki Erik államtitkár meghívását. Nagy érdeklődést keltett Budai Gyula
államtitkár és Becsó Zsolt előadása. 

A halgazdálkodás és halászat aktuális kérdései természetesen a hallga-
tóság részéről is felvetődtek. Papanek László a vízgazdálkodási ágazat
szakértője az országos ügyek mellett a Kis-Dunai halászat kérdéséről is
beszélt a konferencián résztvevő Hoffman Pállal.

Komoly változásokat élünk meg
• Képviselő úr! Talán a hosszú tél, talán a gazdasági válság

hatása, de úgy érzem, hogy a magyar társadalom sokat emle-
getett pesszimizmusa nem változott. Hogy látja ezt saját kör-
nyezetében?

2011. megrendítő
év volt. A nehézsé-
gek minden vára-
kozást felülmúltak.
Terveket, reménye-
ket döntött romba,
hogy az MSZP kor-
mány valótlan szá-
mokkal, trükkökkel
becsapta Európát
és Magyarországot. 

Az óriási adós-
ságtömeg következ-
ményei próbára te-
szik az ország veze-
tőit és a családokat
is. Az ellenzék me-
nekül a szembesí-
téstől, óriási dolog-
nak tartom, hogy
az emberek bíznak
bennünk, a nagy

többség tudja, hogy 8 év hibáit, 20 év mulasztását nem lehet
hónapok alatt rendbe tenni. Ők zátonyra futtatták az orszá-
got, mi megpróbáljuk megmenteni a családokat. Ezt szol-
gálta a bankadó, a multi cégek válságadója, a végtörlesztés
lehetőségének megteremtése, a rezsiköltségek befagyasztása,
az arányos családi adórendszer bevezetése, és a munkahely-
teremtést szolgáló döntések sora. 

Csak ebben az évben több mint 1000 mdFt az adósságfize-
tési kötelezettség, s azt mondják, ne beszéljünk már az el-
múlt 8 évről. A szembesítés azt jelenti, hogy megmutatjuk,
ebből a pénzből kórházak épülhettek volna, növelhetők len-
nének az orvosi és pedagógus bérek, javítható lenne a köz-
lekedés, magasabb lehetne a nyugdíj. Elfogadhatatlan, hogy
azok, akik ezt az adóssághegyet az országra hozták, hazug-
ságokkal védekezzenek. Az alapos elszámoltatást jogosan vár-
ják el az emberek. 

Ez a múlt, mi elsősorban a jövővel foglalkozunk. Biztos
megélhetést akarunk a családoknak, teljesítmény szerinti ér-
vényesülést, nyugodt időskort az időseknek. Lassan két év
után elmondhatom, a feszített parlamenti munka, az új Alap-
törvény, a sarkalatos törvények következtében Magyarország
új alapokon áll. Többé nem fordulhat elő, hogy egész nem-
zedékeket eladósíthassanak. A bizalmat annak tudom be,
hogy a családok értékelik az új tehermegosztást, az ország
talpon maradását, a keresztény, nemzeti elkötelezettséget.
Azt, hogy a jó néhány, korábban elképzelhetetlen döntésünk
európai mintává vált. Vannak dolgok, amelyek nem magya-
rázhatók számokkal, körülményekkel, csak lelki jelenségek-
kel. Ilyennek gondolom az emberek millióinak bizalmát, a
Békemenet 400 ezres tömegét. 

Sokan vagyunk, akik lelkesedéssel ünnepelték március 15-
ét, és sokan, akik személyes sorsuk nehézségei miatt várnak.
Én őket is a bizakodók közé sorolom. A családok jobb életet
érdemelnek, mert sokat dolgoznak, és az elmúlt 50 évben
sok hátrányt szenvedtek el. 

folytatás az 5. oldalon
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folytatás a 4. oldalról
• Az érdekelne, hogy Tököl polgármestereként és egyben or-

szággyűlési képviselőként hogy éli meg ezt a kettősséget? Meny-
nyiben tud saját városáért tenni?

Országgyűlési képviselőnek és polgármesternek lenni egy
időben nem egyszerű feladat. Érdekesnek tartom, hogy ez a
kérdés nem vetődött fel korábban azon képviselő esetében,
aki frakcióigazgató, államtitkár és polgármester volt, vagy
aki pártelnökként és miniszterként dolgozott egyidőben. Ezt
a helyzetet az MSZP-SZDSZ teremtette meg. Mi 2014-ben
változtatunk rajta.

A mostani Parlament amellett, hogy 200-ra csökkenti a
képviselői létszámot, választás elé állítja a polgármester-kép-
viselőket, mely pozícióban kívánják az emberek bizalmát
megszerezni. Képviselői munkámban a kistérség, a választó-
kerületben élők jobb életéért dolgozom. Minden információ
minden település vezetéséhez eljut, megkeresés esetén helyi
ügyekben is különbségtétel nélkül segítek. 

Örömmel beszélek arról mi történt a választókerületben
az eddigi parlamenti idő alatt:

- Pest megye költségvetési nehézségei ellenére befejeződött
a Szigetszentmiklós-Gyártelepi Szakrendelő bővítése, felújí-
tása. A közel 1md Ft-os fejlesztés óriási előrelépést hozott a
térségi betegellátásban. 

- Mentjük, ami menthető az MSZP kormány által elgán-
csolt Kis-Duna rekultivációs projektből. Az Orbán kormány
4,8 mdFt támogatást biztosított a part-menti csatornázás
megvalósítására. Ez a projekt elsősorban Kreisz László tak-
sonyi polgármester aktivitásának köszönhetően áll jól, de a
kistérségi társulás döntései is fontosak voltak.

- Megépült a Csepel-szigeti Gerincút legfontosabb szakasza
az M0 autóút és Tököl között. Nagyobb nyilvánosságot érde-
mel a beruházás befejezése, mert bizony, míg mások hosszú
évekig ígérgették a megvalósítást, a mi időnkben másfél év
alatt megépült. Az autósok nagy örömmel tapasztalták a köz-
lekedési dugók megszüntetését.

- Fontosnak tartom azt, ami a közbiztonság növelése érde-
kében történt. Tovább nőtt a térfigyelő kamerák száma, s
nagy előrelépés, hogy 17 új rendőr állt szolgálatba a Sziget-
szentmiklósi Rendőrkapitányságon.

- Kisebb jelentőségű ügy, de igen fontos, hogy az új sport-
támogatási rendszerben több tíz millió forint jut az utánpót-
lásra, a fiatalok sportjára. Ebből a pénzből a térségi diák- és
utánpótlás sport is több milliós támogatásban részesült.

• Hogy látja a térség lehetőségeit 2012-ben?
A választókerületi településeken Dunaharasztit kivéve Fi-

desz-KDNP többségű képviselő-testületek működnek.
Együttműködésünk korrekt, örömmel tapasztalom, hogy
nagy elhivatottsággal és felkészültséggel, eredményesen dol-
goznak városaikért.

A kistérség komoly változásokat él meg 2012-ben, 2013-
ban. A volt Ráckevei járás területén előreláthatólag két járási
kormányhivatal jön létre. Ráckevén és Szigetszentmiklóson
is lesz járási központ. A közigazgatási átalakulás mellett az
új, egyszerűen „vízi-közmű” törvény is igényli a kistérségi,
sőt a regionális együttműködést is. De említhetem az oktatás
átszervezését is, amelyben a településekre szintén komoly
döntések várnak. 2012-re a nagy térségi fejlesztések közül
előrelépést várok a Kis-Duna rekultiváció ügyében. A meg-
valósítás fázisába kerül a part-menti csatornázás. A közútfej-
lesztés során megépülhet a Taksony-Dunavarsány közötti
körforgalom, az 51-est elkerülő úton. Lépéseket teszünk a
Szigetszentmiklós-Gyártelep HÉV-átjáró előtti csomópont
rendezésére. A települések lehetőségeik szerint törekszenek
a pályázatok kihasználására, amik óvodák, bölcsődék, sport-
létesítmények megépüléséhez segíthetik az ott élőket, de
energia megtakarítást is eredményezhetnek. 

Részlet Arnóti Péter riportjából 
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Hajtás a romokon
A többségében katolikus rácok lakta Csepel-szi-

geti városba több száz határon túli és fővárosi család
is letelepedett. A református gyülekezetnek 2010 óta
új temploma van a városban, azóta több kisgyerme-
kes család is bekapcsolódott a közösség életébe. Ott
jártunkkor épp imaórára gyülekeztek néhányan.

Gondnoksággal mond köszönetet
– Ez egy kicsi, de összetartó közösség – mondja

Simon Gyula, a gyülekezet újonnan megválasztott
gondnoka. A kárpátaljai szárma-
zású építész négy éve lakik család-
jával Tökölön. A családfő két éve
konfirmált, a gyülekezeti tagok je-
lölték presbiternek és gondnok-
nak is. Azért vállalta a tisztséget,

mert így akarta megköszönni Istennek feleségét és
három gyermekét.

– Ez a gyülekezet sok nehézségen ment keresztül.
Akik ide járnak, azoknak erős a hite, ezért minden reményem megvan
rá, hogy nagyobb közösséggé is válhatunk. Nézegettem is építész szemmel
a templomot, elférne ide egy karzat.

Szolgálni a város javát
A gyermek-istentiszteleti helyiségben beszélgetünk Ecsedi Beáta le-

endő hitoktatóval. Körülvesznek minket a tavalyi nyári táborban és a ka-
rácsonyi kézműves foglalkozáson készült tárgyak.

– A gyerekek figyelmét ma már csak kreativitással
lehet megragadni – vélekedik a kismama, aki a vasár-
napi iskolai foglalkozásokat tartja, és időnként a hit-
oktatásba is besegít. Négy fiút nevel, tapasztalatait a
gyülekezetben is kamatoztatja, szívesen alkalmaz drá-
mapedagógiai eszközöket a tanításban.

– Sikerült már jó pár gyermek figyelmét megragadni,
akik aztán a szüleiket is elhívták az istentiszteletre. Pedig
volt idő, amikor úgy tűnt, már-már elfogy a gyülekezet.

Szépen lassan azonban erőre kaptunk: Thuróczy István tiszteletes a temp-
lomunkat, Szabolcsik Eszter pedig a gyülekezetünket kezdte felépíteni.

Farmernadrágos lelkész
– Még én is oda szoktam figyelni arra, amit az istentiszteleten mond a

lelkész, mert érthetően beszél. Másoktól bonyolult igehirdetéseket hal-
lottam, ami nem a mi nyelvünkön szólt – mondja Ter-
bócs Richárd. A fiatal focista a Bocskai István Refor-
mátus Középiskolába jár. Az imaórára elkísérték ba-
rátai is, bár ők inkább kint várakoznak. Szabolcsik
Eszter talál velük közös témát, váltanak néhány szót a
fociról és a gyülekezetbe is meghívja őket. A korábbi
társegyházközség beosztott lelkésze szeptember óta
gondozza a tököli gyülekezetet. Bár a lelkészváltás
miatt többen elhagyták a gyülekezetet, a közösség
egyre gyarapodik. A napszemüveges, farmernadrágos lelkészt olyanok is
felkeresik, akik semmit sem tudnak az egyházról.

Bibliát sem fogtak a kezükben
– Egy fiatal lány keresett fel a problémájával néhány hónappal ezelőtt. El-

mondta, hogy egy keresztyén pszichológus tanácsára határozta el, hogy a helyi
gyülekezethez fordul. Eleinte csak beszélgettünk, aztán felébredt benne a vágy,

és eljött istentiszteletre. Kérte, hogy hozzak neki bibliát,
mert sem neki, sem az ismerőseinek nincs egy sem. Most
már a konfirmációra készül. Itt az emberek többsége hozzá
hasonlóan sosem fogott a kezében Szentírást. Nagy kihívás
minden előzetes ismeret nélkül elmondani nekik az evan-
géliumot – mondja a lelkész. Tökölön sokáig orosz lakta-
nya működött, többen kötöttek házasságot az itt szolgáló
katonákkal, és bár hallottak Jézus Krisztusról, számukra ez
a név nem mond semmit.

– Sokak számára én testesítem meg az egyházat. Ha azt látják, hogy
egy szituációt teljesen másként oldok meg, mint ahogy ők tudnák a saját
eszközkészletükkel, akkor lehet, hogy elkezdenek érdeklődni, miért rea-
gálok másként. Az a dolgom, hogy ezzel is bemutassam az embereknek
az Úr Jézus Krisztust.

Nem fél embernek látszani
A lelkipásztorral a nyolcvanéves, dohos parókiaépületben beszélge-

tünk, de az épület levegőjét nem lehet soká bírni.
– Ez lenne az irodám, bár inkább a vállamon hordom belőle, ami iga-

zán fontos – viccelődik a lelkész. A rossz állapotban lévő parókiára nem
költözhetnek be családjával, a felújításra pedig egyelőre nincs pénz.
Annak ellenére, hogy nap mint nap messziről ingázik, ahányszor csak
teheti, családokat látogat. 

A választói névjegyzékben sze-
replő reformátusokat és hittano-
sait egyaránt felkeresi, egy-egy
keresztelő családhoz többször is
ellátogat. Ilyenkor nemcsak az
adatokat veszi fel, hanem arról is
elbeszélget a felnőttekkel, mit je-
lent a keresztség és mit nem.

– Ismerjük a válási statisztiká-
kat is. A fiatal családoknak el-
mondom, hogy az igéhez fordulhatnak tanácsért, hiszen a Szentírás ren-
geteg segítséget adhat a házasság gondozásához és a gyermeknevelés-
hez. Én is beszélek a családomról, és azt is látják, ha fáradt vagyok.
Mikor megkérdezik, hogy bírom, akkor elmondom, hogy nem a saját
erőmből csinálom. Meg kell mutatni az embereknek, mit jelent hinni,
mit jelent keresztyén gyülekezetnek lenni, Jézus Krisztus ismeretében
élni. Ha tíz családból egynek sikerül segíteni, már megérte.

Bearanyozzák a napját
A tököli missziói gyülekezethez szórvány is tartozik.
– Nyitott, befogadó, élni akaró kis közösség van Szigetcsépen. A hit-

tanosok száma néhány hónap alatt megduplázódott az iskolában, és
több csépi szülő is jelezte, hogy szeretnék óvodai hittanra járatni gyer-
meküket – számolt be a lelkész.

Szabolcsik Eszter nemcsak a fiatalokkal foglalkozik szívesen, három
öregek otthonába is rendszeresen jár látogatni.

– Mikor elfáradok és úgy érzem, nem bírom tovább, mindig történik
valami, ami bearanyozza a napom. A családok tudják, hogy ingázom.
Felhívnak, hogy itt vagyok-e még, és hoznak egy kis levest, vagy ha be-
ugrok hozzájuk valamiért, már terítenek is. Látják a lelkész mögött az
embert.

Gyógyulnak a sebek
– Mikor idekerültünk, a húszéves gyülekezet annyira meg volt törve,

hogy átlagosan hatan-heten jártak istentiszteletre. Megdöbbenten lát-
tam az első vasárnap, hogy az emberek kint álltak a templom előtt, mert
nem volt, aki ajtót nyisson. Ezután két autóval jöttünk, és míg Halász-
telken prédikáltam, a férjem kinyitotta a tököli templomot, előkészítette
az énekeskönyveket, húzta a harangot. Mostanra már mindent maguk-
tól intéznek a gyülekezeti tagok; van olyan néni, aki tíz perccel hama-
rabb jön, hogy meglocsolja a virágokat. Hálás vagyok a presbitériumun-
kért is, mert imádkozó testvéreket választott meg a gyülekezet, akik nem
restellnek szervezni, családot látogatni, meghívni újabb embereket a
gyülekezetbe. Számíthatok a környékbeli lelkészekre is, akik szívesen
adnak tanácsot a gyülekezetvezetéshez – számolt be a lelkipásztor.

Egyszer kikel a vetés
A tököli gyülekezetben buzog a tettvágy. Míg beszélgetünk, folyton

újabb és újabb ötletek kerülnek szóba. Felvetődött egy gyermekkönyvtár
kialakítása a gyülekezetben; tervezik, hogy az évekkel ezelőtt megkeresz-
telt gyerekeknek üdvözlőlapot küldenek, és szó esett a nyári gyermek-
táborról is. A lelkipásztor a romos parókia hosszú udvarán egy leendő
focipálya és egy játszótér körvonalait vázolja fel. Családi napközi elin-
dítását is fontolgatják a gyülekezethez tartozó szakemberek bevonásával.
Az idősek ellátására egy gondozószolgálat ötlete is felvetődött, és terve-
zik egy baba-mama kör elindítását is, ahol a kismamákat gyermekneve-
lési tanácsadással várnák.

A tököli református gyülekezetben nemcsak a gyülekezet építése a
fontos, hanem a szolgálat is a városiak felé. Mégis remélik, hogy a kö-
zösség növekedése nem áll meg. A lelkipásztor úgy fogalmazott:

– Ha az egyháznak fontosak az emberek a maguk hétköznapi prob-
lémáival, akkor egy idő után fiatalok és idősek, egyedülállók és csalá-
dosok nyitottak lehetnek a hitre is. Egyszer kikelhet a vetés, és megért-
hetik, amit tőlünk hallanak.

Jakus Ágnes

Köszönet a templom és közösség építőknek
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Alegtöbb ember
érez egyfajta
belső késztetést

a közösségi együtt-
létre. Nem jó egyedül
lenni. Teremtettsé-
günk közösségi létre
szól. Manapság sok a
tétlen közösség, van-
nak, akiknek céljuk
az embereket magá-
nyossá tenni, egymás-

tól elidegenített emberek
tömegét létrehozni. Semmi
nem számít, ami érték, és
emberi közösség. Szabályo-
kat hágnak át, szüntetnek
meg. Mindenkinek min-
dent szabad. Képzeljük
csak el ezt a közlekedésben:
valóban lehet szabályok, el-
igazító táblák nélkül élni,
csak sokkal nehezebb, ve-
szélyesebb. Minden közös-
ségnek kell, hogy legyen közös, egységes céljai. Képesnek
kell lenni a feladatok közös elvégzésére. Vállalnunk kell a
közös tanúságtételt. Szükség van a közösen megélt élmé-
nyekre, örömökre és gondokra.

Ilyen közösen átélt élményt adott az Úrnapi körmenet,
ahol idősek és fiatalok magyarul és rácul énekelve, s imád-
kozva vállalták hitüket a templom falain kívül. Külön öröm
volt látni a friss elsőáldozókat, s szüleiket, ahogy a korábban
leszedett virágszirmokkal hintették be az Oltári szentség út-

vonalát. Min-
dig köszönet
illeti a „sátra-
kat” állító,
díszítő csalá-
dokat (Kudó-
Vukov csa-
lád, Gergics
(Merik) csa-
lád, Csurcsia
család (Csur-

csia Áné), Nagy Béla),
s azokat, akik a kör-
menet útvonalát is fa-
ágakkal díszítik. Papp
László atya méltóság-
teljes szertartást celeb-
rálva erősítette meg
hitükben a körmenet
résztvevőit.

Teremtettségünk közösségi létre szól
fotók: Malaczkó István
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Tisztességes próbálkozásnak tartja az oktatási rendszer átala-
kítását Jelenits István piarista szerzetes, aki nemrég vehette át
az egyik legrangosabb ál lami kitüntetést, a Corvin-láncot. Mint
lapunknak fogalmazott, a jó is kola arról ismerszik meg, hogy a
szülővel is törődik, eligazítja, segíti őt a nevelésben, anélkül
hogy teljesen át venné a feladatot tőle. A korábbi tar tomány -
főnökkel, Széchenyi-díjas teológussal, íróval, oktatóval emellett
beszélgettünk keresztényellenességről, antiszemitizmusról és
az újpogányságról is.

- Több évtizedes tapasztalattal bíró tanáremberként, mi a vé-
leménye a közoktatás átszervezéséről?

- Úgy látom, nagy gondossággal, szakemberek megkérdezésével
teszik a dolgukat az illetékesek. Régen azt mondták, ha Mária Teré-
zia meghozott egy megfelelő jogszabályt, az száz évig is korszerű lesz.
Manapság már állan dóan alkalmazkodni kell, ha nem is minden íz-
léshez, de az idők járásához, követelményeihez mindenképpen. Tisz-
tességes próbálkozásnak tartom a kibontakozóban lévő reformot.

- Ki tud emelni esetleg egy-két lé nyegesebb elemet a folya-
matból?

- Mélyebben szánt ez a program, mint az eddigiek. Fontos, hogy
egy fajta gondolkodásmódbeli változás is látszik, mintha a későbbi
érdeklő dést, a tanuláshoz való kedvet meg alapozó tudás átadására
helyeződne a hangsúly az iskolában. Ma már ugyan is mindenki-
nek holtig kell tanulnia, nem csak a jó papnak, ezért folyama tos
nyitottság szükséges az új ismere tek befogadásához. Azt hiszem,
ebbe az irányba haladunk.

- Vita zajlik a többi között annak kapcsán, hogy a pedagógus
oktas son vagy neveljen. Mit gondol erről?

- Mindkettőre szükség van. Ez zel összefügg, hogy manapság a
csa lád szerepe is átalakul, kevesebb időt töltenek együtt gyermekek
és szülők, pedig ebben a körben az értékek át adása nem is tuda-
tosan, hanem ter mészetesen történhet.

Én még például apámmal közösen vágtam a tűzifát, hogy tud-
junk fűteni. Szükséglet volt, de öröm is egyben. Az ilyesmi ma na-
gyon hiányzik. 

A jó iskola arról ismerszik meg, hogy a szülővel is törődik, el-
igazítja, segíti őt a nevelésben, anélkül, hogy teljesen átvenné a
feladatot tőle. Ugyanakkor az oktatás osztályok keretében zajlik,
márpedig e társasá gokat jobb nem zsandárként, hanem óvatos ne-
velés révén egyben tarta ni. A gyermek, ha megfelelően oktat ják,
szeret tanulni, ám ki nem állja, ha úgy érzi, manipulálni akarják.
Vagy is okosan, szinte rejtőzködve kell ne velni. Jómagam már igen-
csak benne vagyok a korban, ötvenéves érettsé gi találkozókra
járok, és látom, hogy azokból az ismeretekből, amelyeket annak
idején tanítottam, alig maradt meg valami egykori növendékeim-
ben. Viszont a múltkor egy volt kecskemé ti diákom emlékezett rá,
hogy azzal ébresztettem a kollégistákat: érde mes fölkelni! Alka -
lom adtán azt is hoz zátettem, miért. Most arról számolt be az ösz-
szejövetelen, hogy az unokáit is ezzel a mondattal fogadja regge-

lente. A leendő tanárnak tehát nem csupán azon tárgyak tudós is-
meretét kell át adni, amelyeket később oktat, hanem a módszertant
is. De ami a legfonto sabb, az okos nevelésre is fel kell készí teni a
pedagóguspalántákat.

- A baloldali véleményformálók térfeléről gyakran hallani,
nem szabad a fiatalok szabadságát elvenni, ezért is aggodalmas-
kodnak az egy házi iskolák növekvő száma miatt. Joggal teszik?

- A rendszerváltás előtti évtizedek ben Magyarországon csupán
nyolc ka tolikus középiskola működött. Ehhez képest az, hogy mos-
tanra az oktatási intézmények négy százaléka van egy házi kézben,
számunkra jelentős elő relépés, de az arány azért mégsem túl nagy.
Ha valaki attól fél, hogy a rend szer ettől rossz felé megy, az olyan,
mintha azt hinné, a legkisebb hajólapát irányítja az egész hajót.
Kár ezen aggodalmakkal fertőzni az emberek gondolkodását.
Egyébként is, a köz oktatásban sem szabad csak egy irány ba menni.
Ha ugyanis kiderül, hogy az rossz, nehéz helyzet áll elő. Jobb, ha
vannak sajátos árnyalatok, ráadásul ez egyfajta egészséges verseny-
helyzetet is teremthet az intézmények között.

- Nemrég a Corvin-lánc testület tagjává választották. Milyen
javas latokat vetne fel a grémiumban?

- Az alakuló ülés már lezajlott, de világosan kidolgozott szerepkör
egy előre nincs. Hamarosan újra összejö vünk, esetleg már konkrét
ügyben is megkérdezik majd a véleményünket. Hogy ez miként
zajlik, azt nem tudom, így nem is készülök felvetésekkel. Re mélem,
tudunk majd szakértői taná csot adni a törvényhozásnak.

- Egy tudósítás szerint valahol azt mondta, nem „a globális
Coca-Cola világ”, hanem a kereszténység je lenti a kiutat. Ho-
gyan lehetne utób bit vonzóbbá tenni? A jelek szerint előbbire
jóval nagyobb a „kereslet”.

- Fontosnak tartom, hogy a harcos pozíciók megszűnjenek. A
diktatúra idején a vallásos közösségek, mondjuk egy plébánián,
megpróbáltak egyfaj ta belső szabadságban tevékenykedni, a kül-
világ felé zártan. Nyilvánvalóan nem jó, ha egy csoportosulásra el-
lenséges érzületű szemek figyelnek. De sajnos ma is hasonló a
helyzet. 

Lazí tani kéne a
feszültségen, és
akkor ezek a kö-
zösségek is köny-
nyebben tudnák a
maguk értékvilá-
gát megjeleníteni
a világban. Meg-
jegyzem, mi nem
küz delemre készít-
jük fel a fiatalokat,
nem arra, hogy ke-
serű arcot vágva
akarja nak példát
mutatni mások-
nak. Nor mális, a társadalom tagjaiként élő em bereket nevelünk.

- A kereszténység egyik alapér téke talán a megbocsátás,
amelynek gyakorlása az individualista, olykor egyházellenes vi-
lágban nem túl nép szerű tevékenység.

- Pedig az, aki megbocsát, nem vesztes vagy gyenge, hanem
éppen el lenkezőleg, lelki nagyságáról tesz ta núbizonyságot. A jóba
vetett hit jele nik meg ebben az aktusban, bizalom abban, hogy az
ellenem vétő meg változhat. Persze, sokszor előfordul, hogy előbb
jön a megbocsátás, utána a megbánás, s így kerekedik felül vé gül
a jó.

- A magyar társadalom lelkiál lapotának egyik tünete az
úgyne vezett újpogányság, amelynek kap csán több esetben is
markánsan állást foglalt az elmúlt esztendők ben. Mit gondol,
miért alakult ki ez az irányzat?

Nem az a vesztes, aki megbocsát
Jelenits István atya Tököl díszpolgára, Corvin-lánc díjazott
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- Rengeteg sérelem érte a nemze ti érzést, elég csak arra gondolni, hogy a kommunizmus idején
nem igazait lehetett közösséget vállalni a hatá ron túl rekedt magyarsággal. Ha vala mit el kell
fojtani, belül túlburjánzik. Petőfi azt írta: Ha a Föld Isten kalap ja, úgy hazám a bokréta rajta.
Másutt meg úgy vélekedik, akkor is a magya rokhoz állna, ha nem született volna magyarnak. Egy
művésztől talán el fogadható túlzások ezek, amúgy nem szerencsés, ha így reagálunk a szá munkra
fontos dolgok megsértésére. Nyilván büszkék lehetünk arra, hogy sok a Nobel-díjasunk, de azt
már nem mondhatjuk, hogy a magyarság fel sőbbrendűsége miatt van így. Igaz, ez a magyar ős-
történet kérdésköré re is, amely a kommunizmus évtize deiben ugyancsak tabunak számított. 

Sok esetben egyébként nem rosszin dulatú elképzelésekről van szó, ráadá sul a nemzeti önazo-
nosságot gyengí teni akaró globalizáció hatása is tetten érhető a mostani újpogányságban. A ve-
szélyérzet sokszor lehetetlenné te szi, hogy reálisan, normálisan gondol kodjunk, így mondvacsinált
értékeket tárunk fel. Például büszkék vagyunk arra, hogy a Föld mágneses központja a Kárpát-
medencében van, holott in kább arra kellene, hogy több mint ezer éven át, válogatott csapások és
évszá zados megszállások ellenére fennma radt a kultúránk. Ez ugyanis tény.

- Nyirő József újratemetése, Hor thy-kultusz éled – a rendszerváltás óta eltelt időszak egyik
komoly vád ja, miszerint hazánkban erős az an tiszemitizmus, ezek kapcsán pe dig ismét felé-
ledni látszik. Katolikus papként, szerzetesként miként véle kedik erről?

- Ahogy az előbbi kérdéskör, úgy ennek kapcsán is igaz lehet, hogyha minden vélt sérelemre
felszisszenünk, felháborodunk, akkor éppen a kívánt hatás ellenkezőjét érjük el. Jómagam bib-
likus teológiával foglalkoztam éle tem során, az Ó- és az Újszövetséget egyaránt tanítottam. Mélyen
átéreztem, hogy e két terület összefonódik. Az egyházon belül többen Jézus Krisz tus nagyságát
úgy emelik ki, hogy va lami teljesen új dolog kezdődött vele. Ez részben igaz, ám az már nem,
hogy a zsidóság történetét el szabad felejte nünk. A Megváltót nem lehet megér teni, ha az Ószö-
vetséget nem ismer jük és szeretjük. 

A Teremtő szándéka szerint az emberiség megváltója olyan helyre született, ahol már várták
a Messiást, és egy Istenben hittek. Hitler azt mondta, a zsidók ítélték kereszt halálra Krisztust.
Pedig Jézus maga, il letve a tanítványok és az első keresz tények mind zsidók voltak. Ráadásul a
keresztény hit szerint valójában a mi bűneink miatt ölték meg az Isten fiát. Mivel feltámadt, va-
lamennyien meg bocsátást nyerhetünk. 

Kocsor Dániel - Magyar Hírlap

Tököli elsőáldozók Rác templomi kórus

A Corvin lánc

és a 2012. évi találkozónTököli Mária Kongregációs lányok, asszonyok 1948-ban
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2012. május 10-én Tököl városában beiktatásra került a rendőrőrs megbízott pa-
rancsnoka, valamint a rendőrőrs illetékességi területén lévő városok (Tököl, Szi-
gethalom) önkormányzati vezetői fogadták a próbaidős rendőri állományt, mellyel

a rendőrőrs megerősítésre került. 
Beszédet mondott dr. Simon Tamás rendőr dandártábornok, Pest megye főkapitánya,

Hoffman Pál polgármester, országgyűlési képviselő és Botos Simon r. őrnagy a tököli rend-
őrőrs megbízott parancsnoka. 

A létszámában megerősített rendőrőrs feladataként a tököli és szigethalmi lakosság
szubjektív biztonságérzetének javítását, a vagyon elleni bűncselekmények visszaszorítását
és hatékony baleset- és bűnmegelőzési tevékenység folytatását jelölte meg a Pest Megyei
Rendőr-főkapitányság vezetése.

Az ünnepség végén a tököli és szigethalmi polgármester átadta városaik zászlaját a
rendőrkapitányság vezetőjének.

Tisztelt Hölgyeim és Uraim,
Tisztelt Jelenlevők!

Arendészeti tevékenység alapvető célkitű-
zése az állampolgárok biztonságának
megőrzése. Megőrzése egyrészt objektív

értelemben, tehát a bűncselekményeket meg kell
előzni, fel kell deríteni, az elkövetőket pedig fe-
lelősségre kell vonni. Másrészt mindig is fon-
tosnak tartottuk a szubjektív biztonságérzetet,
ami a helyi lakosság nyugalmát, a rendőrségbe
vetett hitét jelenti. A Pest Megyei Rendőr -
főkapitányság munkája során ezt folyamato-
san kiemelt célnak tekintette. Napjainkban
látni kell azonban, hogy a bűnmegelőzés, bűn-
üldözés össztársadalmi összefogást igényel. Sze-
rencsére ebben a törekvésünkben Pest megyében
nem vagyunk magunkra hagyva.  A helyi ön-
kormányzatok mindenhol felismerik az össze-
fogás fontosságát és ki-ki erejéhez mérten, de
segíti a helyi rendőri munkát különböző for-
májában. Úgy gondolom, hogy a helyi közös-
ségek hathatós támogatása nélkül nehezebb
lenne a tevékenységünk, de látjuk és érezzük,
hogy Pest megyében mindenkinek, rendőrség-
nek, önkormányzatoknak, lakosságnak fontos
a közbiztonság megerősítése és tesz is ennek ér-
dekében. Főkapitányként magam is fontosnak
tartom a folyamatos kapcsolattartást a telepü-
lésekkel, tavaly szinte valamennyi polgármes-
terrel megvitattuk a közbiztonság helyzetét,
kitűztük magunk elé azokat a célokat, melyek

megyénket élhetővé, élhetőbbé teszik. Az el-
múlt években életre hívtuk a Közbiztonsági
Egyeztető Fórumot, amelynek keretében kikér-
jük a települések véleményét a közbiztonsággal
kapcsolatosan. Pest megye számos településén
bevezettük a Lakosságorientált Rendőrkapi-
tánysági Koncepciót, ami az önkormányzatok
segítségével szabadidős rendőrök munkába ál-
lítását tette lehetővé. Gomba módra megszapo-
rodtak a térfigyelő rendszerek is, és az elmúlt
évek tapasztalatai alapján elmondható, hogy
ahol megfelelően működnek, ott valóban visz-
szatartó és megelőző erővel bírnak. Régóta
hangsúlyozzuk, hogy Pest megyében országos
szinten a legrosszabb a rendőr- lakos arány. Az
ipari parkok létesülésével, az új lakóövezetek
kialakításával, az új utak építésével a megye
lakossága az elmúlt évtizedben megnőtt, ezt a
növekedést azonban nem követte a rendőri lét-
szám pozitív irányú változása. Ez az utóbbi
időben változott, hiszen főkapitányságunkon
tavaly jelentős, több száz fős, létszámfejlesztés
történt. Igaz ugyan, hogy új munkatársaink
még csak az alapok elsajátításánál tartanak,
de bízunk benne, hogy idén már látható hatása
is lesz a jelenlétüknek.

Érzékelhető, hogy egyre inkább a kisebb terü-
leti egységek közbiztonsági helyzetét kezelő egy-
ségek kerülnek előtérbe, gondolok itt elsősorban
a rendőrőrsökre. Ehhez igazodva dolgozunk
azon törekvésünkön, hogy erősítsük a helyi
rendőrök munkáját. Kollegáimmal nemrég ki-

dolgoztunk egy átfogó koncepciót a rendőrőrsök
fejlesztésére és új őrsök létesítésére, ami szintén
jelentős mérföldkő lehet a főkapitányságunk
életében. 

Tököl területén korábban is működött rend-
őrőrs, azonban a létszámhelyzetünk sok esetben
ennek zökkenőit, megtorpanásait okozta. Igazán
örömteli, hogy most egy ilyen jelentős esemény,
a tököli Rendőrőrs működésének megerősítése
kapcsán lehetünk itt. Kérem, hogy továbbra
is forduljanak bizalommal munkatársaim, a
tököli lakosok biztonságán fáradozó, erőfeszí-
téseket ezért csatasorba állító rendőrőrs mun-
katársai felé. Ígérem, hogy a Pest Megyei
Rendőr-főkapitányság továbbra is mindent
megtesz majd, hogy feladatát az Önök meg-
elégedésére lássa el.

Botos Simon kinevezett őrsparancsnok
köszönti a megjelenteket

Hoffman Pál Tököl, és Fáki László
Szigethalom polgármestere zászlót ad át
a szigetszentmiklósi kapitányság számára

Dr. Simon Tamás a rendőri erőfeszítésekről

A Tököli Polgárőrség részére átadott
gépjármű

A Tököli Rendőrőrs állomány 
és meghívott vendégek

Átfogó koncepció a rendőrőrsök fejlesztésére
Dr. Simon Tamás rendőr dandártábornok beszéde

Életre kelt a Rendőrőrs 
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• Hogyan hatott a gazdasági válság Tököl és környéke gazdasá-
gára?

A gazdasági válság hatása itt is érződik, mint az országban má-
sutt is. Nőtt a munkanélküliség, vállalkozások szűntek meg, csök-
kent az ingatlanforgalom. Egyértelműen nehezebbé vált a helyzet.
Tököl számára előnyt jelentett, hogy a korábbi évtizedekben sta-
bilizáltuk a város pénzügyi helyzetét. Ennek megteremtéséhez és
a gazdasági fellendüléshez szükséges kemény döntéseket már jóval
korábban, 1990-től meghoztuk. Átszerveztük az intézményeket,
szolgáltatásokat, több 10 mFt-ot takarítottunk meg évente a taka-
rékos működés kialakításával. Mindezt úgy, hogy európai színvo-
nalúvá tettük az óvodai, bölcsődei, védőnői ellátást, s az iskolai
oktatás körülményeit, színvonalát. E döntéseknek, s a feladatalapú
költségvetés készítésnek köszönhetően tartósan olyan helyzetet
teremtettünk, ami lehetővé tette és teszi a tudatos városfejlesztés
finanszírozását. Mindezek mellett erős szociális hálót, és egész-
ségügyi rendszert biztosítunk, segítő kezet nyújtunk a tököliek szá-
mára.

• Mennyire vállalkozóbarát Tököl?
Mint már említettem, évekkel a válság előtt alakítottuk azt az

adópolitikát, ügyintézési rendszert, terület-felhasználási politikát,
amelynek köszönhetően az elmúlt 15 évben nőtt a társas, sőt kül-
földi illetve vegyes tulajdonú vállalkozások száma. Közel 1000 mun-
kahely jött létre, a gazdasági szereplők jelentős számú építési be-
ruházást hajtottak végre. Az ösztönző intézkedések meghozatalá-
ban figyelembe vettük a legnagyobb gazdasági szereplők
véleményét. Utak építésével, közműépítéssel, szabályozási terv-
költségek biztosításával tettük vonzóvá számukra a várost. Kiszá-
mítható adópolitikát folytatunk, ami nemcsak az iparűzési adó
mértékére, de a vállalkozások kommunális illetve  építményadó-
jára is vonatkozik. Utóbbiak mértéke jóval a lehetséges maximum
értékek alatt marad. A Polgármesteri Hivatalon belül felkészült
munkatársaink a lehető leggyorsabban, a lehető legkisebb bürok-
ráciával segítik a Tökölön fejleszteni szándékozókat. A város je-
lenlegi helyzetét, s a dolgozat témáját elemezve megállapíthatjuk,
hogy intézkedéseink sikeresek, eredményesek voltak.

• Látszik-e a város költségvetésén ezen döntések hatása?
A munkahelyek számának növekedése, a családok helyzetének

stabilitását adja. Akiknek van munkahelyük, dolgoznak, nem szo-
rulnak támogatásra a költségvetésből. Az adóbevételek növekedése
egyértelműen mutatja a folyamat sikerességét. A korábban első-
sorban ipari tevékenységből származó forrást kereskedelmi beru-
házásokból származó források egészítik ki, emelik meg. Szálloda
létesült, visszaköltöztek korábban más településre átköltöző cégek,

s jelentős logisztikai fejlesztés megvalósulására van esély. A helyi
adóbevétel a fejlesztések nyomán több száz millió forinttal emel-
kedett. Ez biztonságos és elegendő fedezetet nyújt nemcsak a ko-
rábban felvett fejlesztési célú hitelek törlesztésére, hanem további
pályázatokhoz szükséges önrészre is.

Tököl eddig is soka tett lakóiért. Sportcsarnokot, uszodát, Mű-
velődési Központot, óvodát, iskolát építettünk. Korszerűsítettük a
Polgármesteri Hivatalt, a Művelődési Központ és Könyvtárat.Eu-
rópai körülmények közé helyeztük az egészségügyi és idősellátást.
Számtalan fejlesztést valósítottunk meg hazai és európai fejlesztési
forrásokból. Ezek közül a legnagyobbak a Sapard városrendezési
programja és az útépítés a volt szovjet lakótelepen. Az 1 milliárd
forintos városközpont rekonstrukció projekt és a 2 milliárd forintos
szennyvíztisztító bővítés projektek jelenleg folyamatban vannak.

• Polgármesterként, országgyűlési képviselőként mit tart a leg-
fontosabbnak, milyen tapasztalatokat emelne ki?

Bebizonyosodott, hogy a nemcsak a kormányok, hanem a tele-
püléseknek, sőt a kistérség vezetőinek is vannak eszközeik arra,
hogy megfelelő adópolitikával, hatékony ügyintézéssel és együtt-
működéssel vonzzák a gazdasági szereplőket, befektetésre ösztö-
nözzenek, s hogy ezekből a beruházásokból többletforrásokra te-
gyenek szert. Fontos az Európai Uniós források lehetőségeinek
megismerése. Több város indult el ebbe az irányba, s mi ezt a jól
bevált gyakorlatot kívánjuk folytatni. Az önkormányzatnak a be-
vételnövelés mellett eredménye a munkahelynövelés és vállalko-
zóhaszon elérése is.

• A befektetés ösztönzés, vállalkozó bevonás mellett milyen fej-
lesztési tervei vannak a városnak, mitől válik Tököl még vonzóbb
településsé?

A város jelenlegi fejlődési üteme igen erős, és szinte minden te-
rületet érint. A szociális gondozás területén új bölcsőde építésével,
férőhely-növelést kívánunk elérni, óvodák bővítésével ugyanezt az
óvodáskorúakra is kiterjesztjük. Az általános iskolák esetében re-
konstrukciós terveink vannak. Az egészségügyben az európai szín-
vonalú ellátás feltételeinek megőrzése a cél. Folyamatosan keres-
sük az alternatív energia-felhasználás lehetőségeit. Dolgozunk
környezetvédelmi és energiahatékonysági projekteken. Ennek kö-
szönhetően a jövőben a Városi Uszodát követően már a sportcsar-
nokban is helyezünk el napkollektorokat, amelyek a létesítmény
melegvíz-ellátását biztosítják majd. A már említett Szennyvíztisz-
tító-bővítés kapacitásnövelést és korszerűsítést eredményez Tököl,
Halásztelek és Szigethalom ellátásában. A városközpont 1 mdFt-
os beruházása eredményeként Tököl a kistérség egyik legrende-
zettebb, legszebb településévé válik.

A településeknek is vannak eszközeik, hogy ösztönözzék a gazdasági szereplőket
Witzing Rita beszélgetése Hoffman Pál polgármesterrel

Megbuktak a rémhírterjesztők

Furcsa helyzet
alakult ki a

városban a Pla-
tán üzletközpont
problémái miatt.

Valakik nagyon
szerették volna
ezt az egyébként
sajnálatos gazda-
sági eseményt
politikai üggyé
habosítani.

A tények: A Platán Üzletközpontot működtető Reál Arzenál
cég gazdasági gondjai miatt üzleteinek bezárására kényszerült,
nemcsak Tökölön, másutt is.

A helyzet ismeretében, s a lakossági ellátás biztonságának, ké-
nyelmének megtartásáért a szükséges lépéseket megtettem.

Nemcsak jeleztem a tulajdonos és az üzemeltető felé igényünket,
hanem új lehetséges üzemeltető figyelmét is felhívtam a tököli
lehetőségre.

Miután magántulajdonosok tulajdonáról, üzleti döntéseiről
van szó, az önkormányzat közvetítő szerepét maximálisan ki-
használva a város, a tököliek érdekeinek képviseletére törek-
szem.

Információim szerint a tulajdonosok előrehaladott tárgyaláso-
kat folytatnak új lehetséges üzemeltetőkkel, s az üzletközpont le-
hető leggyorsabb megnyitását készítik elő.

A Platán Üzletközpont átmeneti kiesése sokak számára kényel-
metlenebb vásárlási kényszert teremt, de a tököliek ellátását pil-
lanatnyilag négy hentesüzlet és tíznél több élelmiszerüzlet, kis-
bolt biztosítja.

Hoffman Pál polgármester
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1920. január 4-én Magyarország történelmi fordulóponthoz ér-
kezett. Aláírták a dokumentumot, amely ezeréves országunkat
szétdarabolta. Szándékosan nem nevezem békeszerződésnek,
mert nem nyugalmat, hanem békétlenséget hozott, s hosszú vi-
szályok magvait hintették el benne.

A gyásznapon a magyarok csak az Isteni Gondviselésben és a
nemzet szívósságában bízhattak. Az erősebbek bíztak saját
erőnkben, s arra készültek, el tudják érni a határon túlra kerülte-
ket szorongatóknál a régi mondást: „Ne bántsd a magyart!”

Megalázottan, kifosztottan állt a nemzet 1920. január 4-én, s
az emberek mégis tudták, érezték: Büszkeség és dicsőség ma-
gyarnak lenni.A mi nemzedékünk 2004. december 5-én érezhette

a megalázottságot, azon a napon, amikor nem büszkeség, de szé-
gyen volt anyaországi magyarnak lenni. Kötelességünk volt, s én
személyesen is kötelességemnek éreztem minden lehetőséget
megragadni a megtévesztettek és hazug félrevezetőik által ejtett
sebek gyógyítására. Büszke vagyok rá, hogy az Önök bizalmából
és a térségben élők támogatásával tagja lehetek annak az Ország-
gyűlésnek, amelyik törvénybe foglalta: június 4. A Nemzeti ösz-
szetartozás napja, s hogy minden magyart, éljen bárhol a világ-
ban, megillet a magyar állampolgárság. Eleget tettünk a nemzet
akaratának, s kimondattuk: Magyarország felelősséget vállal a
határon túli magyarokért. 

Látni kell azonban, hogy miközben mi békét, együttműködést
kívánunk szomszédainkkal, a közös értékek, az Európai jogok
nem alapulnak kölcsönös tiszteleten. A szomszédos országokban
hetente érnek megaláztatások magyarokat, sőt az erőszak is visz-
szatérő hír napjainkban. Elismerést érdemelnek a bátrak, akik
vállalják magyarságukat, s nekünk kötelességünk, hogy ezt büsz-
kén, szabadon tehessék. Nem elegendőek a szép szavak, a gesz-
tusok, tettekre van szükség, hogy érezzék az összetartozás erejét.
Végül Széchenyi István gondolatát idézem: 

„Nem nézek én, megvallom, annyit hátra, mint sok hazámfia,
hanem inkább előre; nincs annyi gondom tudni ‘valaha mik vol-
tunk’ de inkább átnézni, ‘idővel mik lehetünk s mik leendünk. A
Múlt elesett hatalmunkból, a Jövendőnek urai vagyunk”

A mi dolgunk ma merni, bátornak lenni. Mindent megtenni,
hogy jövőnk urai lehessünk.

Hoffman Pál

Autóval, autóbusszal közlekedve naponta megyünk el a volt szovjet laktanya épületei és a repülőteret körbevevő kerítés
körül. Gyártelepről jövet gyakran eszembe jut a már elkopott, egykori bátor meszelt felirat: „Ruszkik haza!”

Ma már új szöveg látható a kerítésen: „Édes Anna nagyon szeretlek!”- írta fel valaki szerelmes üzenetét.
Június 19-én felidéződött a huszonegy évvel ezelőtti nap. Amikor a híradóból jól ismert képen látjuk, hogy Silov altá-

bornagy egyedül ballag át a Záhonyi hídon, s elhagyja Magyarországot. 
Mi a Tökölről felszállt utolsó repülőgépre gondolunk. Idősebbekkel be-

szélgetve még előjönnek a szovjet megszállás kezdeti emlékei. 1944. no-
vember vége, amikor Ercsi felől érkező szovjet katonák utcáról-utcára har-
coltak az itt lévő német és magyar katonákkal. 

Évtizedekig a háborúra emlékeztető mementó volt a visszavonuló né-
metek által felrobbantott templomtorony, s mindennapi találkozási lehe-
tőség a faluba kijáró szabadnapos szovjet katonák csoportja.

Az országgyűlés 2001-ben június 19-ét Nemzeti Emléknappá, június
utolsó szombatját a Magyar Szabadság Napjává nyilvánította. Fontos, hogy
emlékezzünk az időszakra, ami a szabadság fordulója volt. Korszakhatár,
amikor a Kádár-korszak öröksége miatt nehéz hónapok, évek jöttek ránk.

Nem engedhetjük a múlt meghamisítását. Az idősek el kell mondják
gyermekeiknek, unokáiknak, hogyan élték meg a háború utáni időszakot,
a „zabrálást”, a „málenkij robotot”. A beszolgáltatást, a nők bujkálását a
szovjet katonák elől, s a vörös zászló alatti kényszeres szovjet-magyar
közös falusi ünnepek időszakát. Nem szakadhat meg az emlékezés, mert
akkor nem érthetjük a jelen történéseit sem.

Ezekben a napokban felelősségérzettel, s hálával gondolunk Antall Jó-
zsefre, Annus Antalra, Für Lajosra, Csurka Istvánra, s azokra a tököliekre,
akik az országos politikusok társai voltak a kivonulási megállapodás és a hely-
reállítás feladataiban.

Trianoni évforduló
Tettekre van szükség, hogy érezzük az összetartozás erejét

Megszabadultunk
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Amagyarság a közös nyelv, a történelmi sorsközösség és a
kultúra által összetartott nemzet. Lélegzetelállító teljesít-
mény az eddig beérkezett 280 ezer honosítási kérelem. 180

ezren már az állampolgársági esküt is letették, mondta Semjén
Zsolt Miniszterelnök-helyettes Tökölön egy állampolgársági es-
kütétel során. A Rétyi család hét tagja (id. Rétyi Ödön, Kabán
Margit, Rétyi Ödön, Rétyi Emese, ifj. Rétyi Ödön, Rétyi Zakariás
és Rétyi Zsigmond) Tökölt választotta magyarrá honosításának
helyszínéül. A döntést nyilván befolyásolta, hogy a családnak a
tököli Benkovics család, s Hoffman Pál polgármester személye-
sen is az ismerőse.

Rétyi Ödön szüleivel, feleségével és három gyermekével
meghatottan hallgatta Semjén Zsolt Miniszterelnök-helyettes
köszöntését. Mint elmondták, életük egyik legemlékezetesebb
napjaként élték meg a magyar állampolgárrá válást.

A családias hangulatú eseményen a Szárny-nyitogató Művészeti
Iskola diákjai szívet melengető versekkel, dalokkal köszöntötték
az erdélyi családot.

Egy hét sem telt el, újabb hét határon túli magyar testvérünk:
Tar József, Kerekes József Attila, Kiss-Gazda Melinda, Kiss-
Gazda Béla, Kiss-Gazda Szabolcs, Kiss-Gazda Tímea, Varga
Miklós, Varga Szilvia tett esküt, s vált magyar állampolgárrá Tö-
kölön.

Május 27-én, vasárnap, fél 9-kor szentmisét követően a Hősök terén ünnepi köszöntőt mondott
dr. Vass Lucia alpolgármester és Sárácz Aranka. A rendezvényen felléptek a Szárny-nyitogató
Művészeti Iskola tanulói. Az ünnepségen díszőrséget álltak a Tököli Mikecz Kálmán Huszár

Bandérium tagjai. A Hősök Napját minden év májusának utolsó vasárnapján tartják, ilyen módon
emlékeznek meg országszerte a háborúkban elesett katonákról.

Hősök Napja – megemlékezés Tökölön

Nemzetpolitika mindenekfölött
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HALÁLESETEK

2012. év március

Orosz József élt 58 évet
Nagy Ernőné élt 92 évet
Orosz István élt 64 évet
Spinyhért Tibor élt 46 évet
Farkas Kálmán élt 81 évet
Kalácska Pálné sz. Golbács Mária élt 66 évet
Fülöp Adorján György élt 77 évet
Enyedi Ferenc élt 41 évet
Seres Károlyné sz. Juhos Erzsébet élt 79 évet
Mohácsi Zoltán élt 61 évet
Horváth Imréné sz. Szilvási Mária élt 81 évet
Balczer Józsefné sz. Domján Mária Ágnes élt 68 évet
Balaton István élt 63 évet

2012. év április
Turi Mihály élt 49 évet
Korl István élt 72 évet
Trásy Andrásné élt 90 évet
Pálfy Sándor élt 82 évet
Kovács Tamás élt 62 évet
Paulusz Elemér Péter élt 67 évet
Miskolczi Tibor élt 90 évet
Lőrincz János élt 70 évet

2012. év május
Udvari Csaba élt 35 évet
Nagy László élt 58 évet
Demeter Józsefné élt 84 évet
Nagy Mihályné élt 80 évet
Gergics Anna sz. Győrfy Anna élt 81 évet
Csordás Ferenc élt 62 évet
Reményi György élt 72 évet

2012. június 
Pongrácz Györgyné élt 74 évet

HÁZASSÁGKÖTÉSEK
2012. március, április, május, június hónapban

Grócz Csaba - Nagy Renáta 2012. március 24.
Ádám Róbert Zoltán - Urbán Beáta 2012. március 24.

Takács Krisztián - Guszter Ágnes 2012. április 24.
Molnár Balázs Mátyás - Vinkler Szilvia 2012. április 27.
Kunya Gabriel - Petrucz Lívia Zsuzsanna 2012. április 27.

Balogh Krisztián - Molnár Tünde 2012. május 11.
Csernenszky János - Tresser Kata 2012. május 15.
Guth Petre - Molnár Domonkos 2012. május 19.
Varga Ákos - Noskó Beáta 2012. május 19.
Csonka Lajos - Kolozsvári Réka 2012. május 26.

Molnár Krisztián - Koncz Marina 2012. június 02.
Bartha Krisztián - Szikora Anita 2012. június 09.

Köszönetünket szeretnénk kifejezni mindazok-
nak, akik férjemet és édesapánkat, Csordás

Ferencet utolsó útjára elkísérték és sírjára vi-
rágot helyeztek el!

Csordás család

SZüLETÉSEK
2012. március, április, május, június

hónapban született gyermekek 

2012. március hó
Pál Zoé Renáta szül.: 2012. 02. 15.
Finszter Anna szül.: 2012. 03. 13.
Barabás-Pető Bence szül.: 2012. 03. 18.
Kassai Kornél szül.: 2012. 03. 26.
Plesz András József szül.: 2012. 03. 27.
Katona Levente szül.: 2012. 03. 28.
Katona Ákos szül.: 2012. 03. 28.
Bodakövi Lili Jázmin szül.: 2012. 03. 30

2012. április hó
Kovács Tamás szül.: 2012. 04. 11.
Juhász Emília szül.: 2012. 04. 12.
Janoták Örs szül.: 2012. 04. 14.
Ajtai Bence szül.: 2012. 04. 19.
Vejmola Lana szül.: 2012. 04. 20.
Czibulya Dóra Anna szül.: 2012. 04. 25.
Sallai Levente Olivér szül.: 2012. 04. 27.

2012. május hó
Polgár Dominik szül.: 2012. 05. 02.
Megyeri Nóra szül.: 2012. 05. 05.
Németh Balázs szül.: 2012. 05. 08.
Kiss Ábel szül.: 2012. 05. 09.
Forgács Martin Krisztián szül.: 2012. 05. 10.
Vincze Norbert Szabolcs szül.: 2012. 05. 13.
Ádám Tamás szül.: 2012. 05. 14.
Striczl Béla szül.: 2012. 05. 19.
Fodor János szül.: 2012. 05. 21.
Balogh Lia Alina szül.: 2012. 05. 24.
Török Hanna szül.: 2012. 05. 26.
Gerstenbrein Kristóf szül.: 2012. 05. 30.

2012. június hó
Spinyhért Ádám szül.: 2012. 06. 01.
Rimóczi Réka szül.: 2012. 06. 08.
Pintés András Attila szül.: 2012. 06. 10.
Mászáros Kende szül.: 2012. 06. 15.
Kovács Krisztián Balázs szül.: 2012. 06. 16.

Barcsa Noémi szül.: 2011. 12. 29.

Kiadja: Tököl Város Polgármesteri Hivatala

Szerkesztő: Oliva Marketing Kft.

Nyomda: Press+Print Kft.

A képeket Malaczkó István készítette.



PÁLYÁZATOK

A Tököli Általános Iskoláért Alapítvány pá-
lyázatot nyert 2012 júniusában a fogyatékkal élő
tanulók integrált környezetben való tehetség-
gondozásának megszervezésére. A tábor meg-
valósítására az évzáró után, június utolsó heté-
ben került sor a Tököl Város tulajdonában lévő
Duna-parti faházakban. A projekt a Vizual-art
a természetben címet kapta, mely az alábbi
programokat foglalta magába: kézműves fog-
lalkozások, sportvetélkedők, nyári jelmezes mu-
latság, disco, éjszakai túra, nemzetiségek napjai
zenés reggeli ébresztővel, torna, horgászás, arc-
festés, játékos szellemi vetélkedő és számhá-
ború. Mivel a pályázat fő profilja a tehetség-
gondozás volt, ezért a programok jelentős része
képzőművészeti alkotások megvalósításával
telt, mint például: plain air festészet, agyago-
zás, szobrászat, nemezelés. A művészeti foglal-
kozásokat Kálmán Csilla festőművész és Dani
Szilvia gyógypedagógus vezette. Tábori napló
(részlet): Az indulás nagy izgalmak közepette
történt, hiszen csapatunkban sok pöttöm ta-
nuló volt, akik most ismerkedtek a kerékpáro-
zás rejtelmeivel. A borult idő ellenére azonban
a hangulat derűs volt és néhány óra alatt sike-
rült elérnünk a célállomást. Itt szeretnénk kö-
szönetet mondani Pásztor László, Ruckel Zsolt
és Horváth László apukáknak, akik segítettek
a csomagjaink szállításában. 

Napjaink zenés ébresztővel kezdődtek, mely
meghatározta az egész nap hangulatát. 

Kedden görög zene hangjától volt hangos
az erdő, a „naposzok” Markosz, Alekosz és Ika-
rosz voltak. Bár nekik is tilosz volt a konyhába
bemenni mégis zökkenőmentesen vezényelték
le a reggelit, ebédet és vacsorát. 

Szerdán Izrael népe a nyögvenyelős felkelés
után Reb Simon vezetésével nekilátott a kéz-
műves tevékenységének. Mivel a nap folyamán
a hangulat és a hőmérséklet a tetőfokára há-
gott, Péter este halászni hívta népét. Boldogok
voltak a lelki szegények és azok, akik nem fog-
tak halat, mivel ők időben ágyba kerültek, ami
persze nem azt jelenti, hogy el is aludtak, a
többiek pedig halpucolással töltötték az éjsza-
kát. A siratófalat elhagyván a Kínai nagy fal tö-
vében ébredtünk reggel, hurkapálcás aku-
punktúrával és a rizses zacskóból frissen ki-
szórt rizzsel nyitottuk fel a kialvatlan ferde
szemeket. A naposok kilétét a mai napig ho-
mály fedi, mivel a konyha ajtaján kínai írásje-
lek fogadták a gyerekeket és a kínai tolmács
riksája lerobbant, így a megbízott naposok Li-
lii, Il-di. Nk-kii és Pet-ri lettek.

A vacsora a gyerekek legnagyobb örömére
tejberizs volt, amit hosszas vesződés után sem
tudtak elfogyasztani a pálcikával. Közös medi-
táció zárta a napot, melynek keretében meg-
világosodtunk és rádöbbentünk, hogy a más-
napi indiántámadásra fel kell vérteznünk ma-
gunkat. Hosszú Szoknya és Bő Szoknya a
reggeli harci díszek felfestése után bölényva-
dászatra indult a helyi hipermarketbe. A né-
hány nappal ezelőtti nem túl sikeres halászat-
ból okulva úgy döntöttünk, a halakat inkább
megfestjük. Mire a két törzsfőnök megjött a
vadászatból, Szalmavirág segítségével szebbnél
szebb alkotásokat készítettek a már rézbőrű
gyerekek, melyekkel az ebédlőt egy igazi ten-
geri akváriummá varázsolták. Ezen a napon a
törzsi ifjakat bevezettük az éjszakai vadászat
rejtelmeibe, azonban osonni még képtelenek
voltunk, így az egész parkerdő árgus szemek-
kel figyelt minket. Sült szalonnás kakaó után
álomra hajthatták fejüket meggyötört indián-
jaink. Utolsó nap igazi harci kiáltások köze-
pette történt a takarítás és pakolás, mely során
kiosztásra kerültek a tábori címek: a leggon-
doskodóbb, a legkisebb, a legügyesebb, leghisz-
tisebb táborlakó. A projekt eredményekben
gazdag volt, a szakmai szempontok figyelem-
bevétele mellett sok időt fordítottunk játékra,
csapatépítésre, integrációs törekvéseink felül-
múlták elképzeléseinket.

Hiszen olyan gyerekeket táboroztathattunk
együtt, akik között az iskolai élet mindennap-
jaiban nem alakul ki kapcsolat. Öröm volt
látni, hogyan segítették a nagyobbak a kisebb
gyerekeket és azt is, hogy egy hét alatt mennyi
praktikus dolgot meg tudnak tanulni a gyere-
kek és ami kezdetben gond, probléma az a
tábor végére napi rutinná válik. Iskolánk a
Szárny-nyitogató Alapfokú Művészeti iskolával
karöltve nagy hangsúlyt fektet a tehetséggon-
dozásra. Kötelességünknek tartjuk a tehetsé-
gek felkutatását, azok gondozását és megtenni
mindent annak érdekében, hogy a gyerekek az
életben sikeresen kamatoztathassák tudásukat.
Iskolánk második alkalommal nyert ezen a te-
rületen pályázatot, előzőleg 30 órás tehetség-
gondozó műhely megvalósítására kaptunk le-
hetőséget. 

Ezúton szeretnénk köszönetet mondani isko-
lánk igazgatójának, Giczi Miklósnak, aki a pá-
lyázat előkészületeiben, lebonyolításában a leg-
messzebbmenőkig támogatta csapatunkat. Kö-
szönet Hoffman Pál polgármester úrnak, aki
helyet biztosított a tábor lebonyolítására és a hét
folyamán személyesen is meglátogatott minket.
Köszönjük Ágics Antalnak, aki mindig rendel-
kezésünkre állt a táborban felmerülő problé-
mák megoldására. Külön köszönet Zsuzsa né-
ninek, Julcsi néninek, Prencsi néninek és Ed-
mond bácsinak, akik jelenlétükkel és konyhai
szaktudásukkal emelték a tábor színvonalát.

A tábor anyagából kiállítást szerveztünk,
mely megtekinthető a Weöres Sándor Általá-
nos Iskola aulájában szeptember végéig. Min-
den kedves érdeklődőt szeretettel várunk.

Vizual-art a természetben

A „Szárny-nyitogató” Alapfokú Művészeti Is-
kola a – TÁMOP 3.2.11/10-1 Nevelési - oktatási
intézmények tanórai, tanórán kívüli és szabad-
idős tevékenységeinek támogatása – című pá-
lyázata lezárult.

A projekt keretében a Ráckevei Kistérség hat nevelési-oktatási intézmé-
nyével  (két tököli óvodával, a tököli Weöres Sándor Általános Iskolával, a
délegyházi Hunyadi János Általános Iskolával és a ráckevei Ady Endre
Gimnáziummal) együttműködve, az intézmények nevelési, illetve pedagó-
giai programjához kapcsolódva olyan művészeti készségfejlesztő progra-
mokat szerveztünk, amelyek a művészeti nevelés eszközeivel segítik a gyer-
mekek személyiségfejlődését, szociális és kreatív képességeik kibontako-
zását, valamint a hátrányos helyzetű gyermekek felzárkóztatását.

Szakmai együttműködések keretében összesen 10 egyedi programot dol-
goztunk ki és bonyolítottunk le, 780 gyermek bevonásával, 2011.szeptem-
ber- 2012 június között. 

A komplex tanulási formákra épülő féléves/éves programok a művészet-
oktatás minden területét felölelik (drámapedagógia, zenei, képzőművé-
szeti és népi tánc- foglalkozások stb.)

Megvalósult programjaink: 

• Népi játék és tánc az óvodában
• Játékos Mozgásfejlesztés

az óvodában
• Ünnepeink, jeles napjaink”

– témanapok rendezése
• Kézműves és néptáncos

bentlakásos tábor
• Nyári kamarazenei tábor

a zenei-művészeti készségek fejlesztésére, 
• „Üres tarisznyából teli tarisznya” drámapedagógiai tábor,
• „Zene másképp” - zene-felismerési vetélkedő
• „Drámafoglalkozás- verssel, dallal, játékokkal” heti szakkör
• Képzőművészeti és műismertetési szakkör
• Képzőművészeti tehetséggondozó kurzusok.

Az elmúlt év eredményes programjait reményeink szerint ugyanilyen
sikerrel tudjuk folytatni a jövőben.

üres tarisznyából teli tarisznya
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KÉPEK, ESEMÉNYEK

Sokan várták már az elismerést Somogyi
György munkásságával kapcsolatban az

elmúlt években.A festőművész, aki a Tököli
Szárny-nyitogató Művészeti Iskolai Alapít-
vány elnöke, s az iskola alapító tanárai közé
tartozik 2012-ben Munkácsy-díjat kapott. A
szűkebb hazához, Csepel-szigethez nagyban
kötődő életpálya, a különös művészi telje-

sítmény elismerése széles körben szerzett örömöt.
A szigetszentmiklósi művészt, aki a Patak csoportnak is kiemel-

kedő tagja köszöntötték művész barátai, önkormányzati vezetők,
s egykori munkatársai, tanítványai is. Tököl város nevében mi is
gratulálunk, s büszkék vagyunk arra, hogy Somogyi György
Munkácsy-díjas festőművész kulturális tevékenységéért a Tökö-
lért Emlékérem birtosoka is.

Elismerésre méltó ajándék-
kal állított emléket férjé-

nek és fiának Zsurzsucz Ist-
vánné. 

A katolikus templom régi
problémája oldódott meg azzal,
hogy elkészítette a templom
erősítését. Az elhelyezett hang-
szórók és az erősítő berendezés
használata különösen az idősek
számára jelent sokat.

A prédikációk és felolvasások
a templom minden részében
kiváló hangzással élvezhetők.

Köszönet érte.

Amájusfa a természet újjá-
születésének szimbó-

luma, az ifjúság tavaszi szokása-
inak Európa-szerte ismert
szimbolikus kelléke.

Május 1-ét virradó éjszakán
állították a legények a lányok-
nak, akiknek ez nagy megtisz-
teltetés volt. Magas, sudár fák
voltak erre alkalmasak, melye-

ket a kerítésoszlophoz rögzítet-
tek éjjel vagy kora hajnalban.
Általában színes szalagokkal,
étellel-itallal is díszítették. 

Ez a szokás még napjainkban
is komolyan jelen van. Tökölön
is él ez a szép hagyomány, eb -
ben az évben is több lányos ház-
nál állítottak a legények május-
fákat.

Lassan két évtizede annak, hogy baráti
kapcsolatban lévő borászok, borked-

velők versenyre keltek. Saját boraik össze-
vetésével, szakértők általi minősítésével

kezdődött a folyamat, melynek eredménye
egy kiváló rendezvény, és a tököli borok
egyre javuló minősége. A szervező Művelő-
dési Központ megtapasztalta, hogy a tököli
esemény azóta versenytársakat kapott. Sok
környező település is rendez ma már a tö-
köli borversenyhez hasonló versenyt, bor-
fesztivált. A tököli borverseny megmaradt
Tököl és néhány környékbeli borász be-
mutatkozó lehetőségének. A résztvevők jo-
gosan érzik: kell a hírverés a tököli bor-
nak, mert egyre jobb minőséget állítanak
elő a „hivatásos és az amatőr borászok”, a
szőlővel, borral kedvtelésből foglalkozók.
Rendkívül érdekesek, hasznosak a zsűri

minősítései, tanácsai, amelyek következté-
ben egyre jobb borokat kóstolhatnak a ven-
dégek, akiket egy kis harapnivalóval és jó
tököli zenével vártak a rendezők.

Kell a hírverés a tököli bornak
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KÉPEK, ESEMÉNYEK

ATököli Mozgás-
ko r l á to zot t a k

Egyesülete lett az első
nyertes pályázó a vá-
rosközpont fejlesztési
pályázat elkülönített
programalapjából
megvalósuló közvetett
eljárásrendű „SOFT”
pályázati kiírásban.

Az egyesület „A tö-
köli fogyatékkal élő
emberek esélyegyen-

lőségi napja” című rendezvényüket 2012. május 23-án tartották
meg a Művelődési Központ és Könyvtár épületében. Az esélyegyen-
lőségi napon több mint 250-en vettek részt, zömében fogyatékkal

élő emberek, családtagjaik, de sok egészséges tököli is. A Csurcsia
Mátyásné egyesületi elnök által meghívott fellépők (Roll Dance,
Délszláv Nemzetiségi Táncegyüttes és Énekkar, Barcs János, és
sokan mások) színvonalas műsora hozzájárult a rendezvény mind-
végig kiváló hangulatához. A tombolahúzás az egyesület és támo-
gatói által biztosított ajándékok révén értékes nyereményekkel gaz-
dagította a szerencséseket, míg a felszolgált ételek és italok, vala-
mint az egyesület tagjai által készített sütemények is elnyerték a
vendégek tetszését. A jó hangulatú, családias légkörű rendezvény
délután 5 órakor ért véget, miután az egyesület vezetője megkö-
szönte minden kedves segítőnek, fellépőnek a közreműködését,
és a vendégek részvételét. A sikeres pályázat előkészítésében segí-
tette az egyesületet Hoffman Pál polgármester, országgyűlési kép-
viselő is. Hoffman Pál örömét fejezte ki a nagysikerű, jó hangulatú
találkozó kapcsán, s további hasonlóan sikeres városi közösségi
eseményekre számít.

ATököli Mozgáskorlá-
tozottak Egyesülete

után egy másik helyi civil
szervezet a „Szárny-nyito-
gató” Alapfokú Művészeti
Iskola Alapítvány is siker-
rel vett részt a városköz-
pont fejlesztési pályázat el-
különített programalapjá-
ból megvalósuló közvetett

eljárásrendű „SZOFT” pályázaton. Az alapítvány az elnyert
2.250.000 Ft-ból öt program megrendezésére vállalkozott az év
során különböző időpontokban. 

Első rendezvényük a
„Művészeti Est a város 10
éves valamint a település
500 éves évfordulója alkal-
mából” című zenés prog-
ram 2012. június 7-én ke-
rült megrendezésre a Mil-
lenniumi parkban. Az est
fellépői a „Szárny-nyito-
gató” Alapfokú Művészeti

Iskola tanárai voltak, akik színvonalas előadásukkal két órán át
szórakoztatták a mintegy 150 főből álló közönséget. A kellemes
nyár esti időjárás, és a Millenniumi park festői szépsége ideális

környezettel szolgáltak a komoly- és népzenei produkciókhoz. Fel-
csendült többek között Vivaldi D-moll Szonátája, és Strauss Kék
Duna keringője is. A produkciókat követő taps jól kifejezte, meny-
nyire élvezte a közönség a művészek előadását. A rendezvény
végén enni- és innivalóval kínálták a tisztelt nagyérdeműt.

Az alapítvány második programja az óvodásoknak, kisiskolások-
nak és szülőknek megrendezett nyílt napok, melyre június 11 - 13.
között fogadták az érdeklő-
dőket a Művelődési Köz-
pont és Könyvtár emeletén
működő művészeti iskola
termeiben, valamint a Weö-
res Sándor Általános Iskola
aradi úti, és pesti úti épüle-
tében. 

A nyílt napokon a résztve-
vők betekinthettek a művé-
szeti iskola működésébe, megismerkedhettek a művészet világával.
Minden érdeklődő megnézhette és aktívan részt vehetett az iskola
minden foglalkozásán, tűzzománcot készíthettek, kézművesked-
hettek, zenélhettek, táncolhattak, drámajátékokat játszhattak. A
foglalkozásokon legnagyobb részben tököli alsó tagozatos diákok
vettek részt, különösen a kézműves foglalkozások vonzották őket. 

A szervezők azt remélik, hogy a program segítségével sok tököli
fiatal közelebbről is megismerkedett a művészet világával, és ked-
vet kapott a műveléséhez.

Atél folyamán Ágics Pétert Dula Tünde követte az egyesület elnöki
székében, most ismét változás állt be a vezetésben. Benkovics An-

talt választották vezetőjükké a Polgárőr Egyesület tagjai. Az új iroda,
melyből a szolgálatot szervezik, a Rendőrőrs szomszédságában van.

Erősödik a rendőrség és
polgárőrök közötti együtt-
működés is, hiszen a szolgá-
lat ellátására az új vezetés
még egy autót biztosít. Segí-
tik a Rendőrőrs munkáját is,
mégpedig az őrsnek és a
polgárőrségnek helyet adó
épület riasztóval történő el-
látásával, s az internet szol-
gáltatás biztosításával.

Az éjszakai és nappali szolgálatot ellátó tököliek, akik között fér-
fiak és nők egyaránt találhatók, komoly nehézségeket vállalnak a
szolgálat ellátásával. Egymás megismerésére és munkájuk elismeré-
sére egyaránt alkalmas volt az a találkozó, amelyet a Vadászépületnél
szerveztek számukra. A Pol-
gárőr Egyesület tagjai mel-
lett vendégek, támogatók
voltak helyi vállalkozók és a
környező települések polgá-
rőr egyesület vezetői is. Szép
létszámmal vettek részt a
polgárőrök a Tököli Közös-
ségek és nemzetiségek nap-
ján is, ahol főzési tudomá-
nyukat is bemutatták. 

Vivaldi és Strauss a Millenniumi Parkban

Megélénkült a Polgárőrség élete

„Jó tökölinek lenni”
Sikeres mini-projekt a Tököl, funkcióbővítő városközpont rehabilitáció című pályázatban
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NEMZETISÉGI OLDAL

A Tököli Sváb Hagyo-
mányőrző Ének Egyesü-
let is pályázott a város-
központ rehabilitációs
pályázat elkülönített
programalapjából meg-
valósuló közvetett eljá-
rásrendű „SZOFT” pá-
lyázaton. A pályázat sike-
res lett, a támogatási
szerződés megkötésre
került, így lehetővé vált a

Tököli Nemzetiségi Fesztivál megrendezése teljes egészében támo-
gatási forrásból. Az egyesület július 7-én szombaton a tikkasztó
hőség ellenére is megtartotta programját a Művelődési Központ
és Könyvtár épületében. A fesztivál délután három órakor kezdő-
dött Lerner Péter egyesületi elnök köszöntőjével. Vendégkórusként
lépett föl a Tököli Rácz Férfikórus, Komsije Horváth Vegyeskórus,

Dunaharaszti Sváb Dalkör, Szigetcsépi Hagyományőrző Énekkar,
Soroksári Német Nemzetiségi Önkormányzat Férfikórusa, és az
érdi Rosenbrücke Kórus, majd végül a házigazda Tököli Sváb Ha-
gyományőrző Ének Egyesület kórusa. 

A kórusok előadását követően került sor az ebédre, majd a
Heimatklang zenekar színvonalas műsorára. Az időközben bállá
alakuló rendezvényen kitűnően mulattak a vendégek. Táncoltak,
beszélgettek, éne-
keltek, jó hangulat-
ban telt az este.

A város vezetése
bízik abban, hogy to-
vábbi sikeres projek-
tek kerülnek meg-
rendezésre a város-
központ fejlesztési
pályázat elkülönített
programalapjából.

A rendkívül
mozgalmas idő-
szak sok sikert,
felejthetetlen
hazai és külföldi
élményt adott a
kórus tagjainak.
Kezdetekben
Huffnágel Ala-
dár művészeti

irányításával, Lerner Péter szervezési és zenei segítségével alakították
repertoárjukat és programjaikat, később Bodor Ferencné Ibolya,
majd Dósa Attila zenei vezető is hozzájárult a színes, színvonalas
működéshez. Sokasodó meghívások, évente visszatérő rendezvé-
nyek adják a gerincét programjainknak. Az egyesület a legerősebb
pillére a Tököl és Klein Rönnau közötti testvérvárosi kapcsolat-
nak, miután a Rönnau-i kórussal 20 éve rendszeresen látogatják
egymást. Magyarországi, Csepel-szigeti svábdalok mellett magyar
népdalt, sőt a tököli rác-horvát dalhagyomány egy-két kedvencét
is énekelik. Tagjaik szinte baráti közösséget alkotnak, születés, és
névnapok alkalmával oldottabb hangulatúvá válnak a próbák is.
Az egyesület tevékenységét elismeri a város vezetése is. Tököl
Művelődéséért Emlékérmet adományoztak számukra, Lerner

Péter és Huffnágel Aladár személyesen is elismerést kapott. A ju-
bileumi vacsorán nemcsak a kórus 20 évére tekintettek vissza. Mil-
kovitsné Janka néni, a tököli svábság történetét foglalta össze.
Szinte helytörténészi alapossággal beszélt a svábok Tökölre kerü-
léséről, hagyományaikról. Kiemelte a kórus és az egyesület tevé-
kenységét a hagyományok megőrzése szempontjából. Hoffman Pál
polgármester a város vezetése nevében köszöntötte a jubiláló kö-
zösséget, s elismerését fejezte ki a színvonalas közösségi életért, s
a sikeres fellépésekért, melyek Tököl jó hírét viszik Magyarorszá-
gon és külföldön egyaránt. 

A kórus felnőtt korba
lépett, megerősödve, fia-
talos lendülettel készül-
nek az újabb és újabb
megmérettetésekre, le-
hetőségekre. Szép ha-
gyományként a Tököli
Nemzetiségi Napon a
horvát és szerb nemzeti-
séggel ünnepelnek, de
júliusban több meghívott
kórus részvételével kó-
rustalálkozót szerveznek.

Nagy érdeklődés kísérte a lassan hagyo-
mányossá váló Tököli Nemzetiségi Napot.
A horvát, német és szerb nemzetiségi ön-
kormányzatok, valamint a Művelődési
Központ összefogásával megvalósuló talál-
kozón helyi kulturális csapatok mellett

meghívott vendégek, csapatok is szerepel-
tek. Érdekessége volt a napnak Matoricz
József színész műsora, amelyet több nyel-
ven adott elő. Válogatásában hagyomá-
nyőrző és modern szerzők dalait, verseit

ismerhették meg a lelkes nézők. Sikeres
volt a hagyományos ételek főzésének, sü-
temények készítésének gondolata is. A ven-
dégek nagy kedvvel kóstolták a rác, sváb,
szerb ételkülönlegességeket.

Tököli Nemzetiségi Fesztivál és Kórustalálkozó

Tököli Nemzetiségek és Közösségek Napja

20 éves a Tököli hagyományőrző Sváb Énekegyesület
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SporTrend Kupa - Kick-Box 
light-contact bajnokság I. forduló

A Magyar Kick-box Szakszövetség idén először a felnőtt versenyzők
mellett, az utánpótlás korú versenyzők részére is bevezette a bajnoki
fordulók rendszerét.

A szisztéma célja az volt, hogy még több tétmérkőzést biztosítsunk
az utánpótlásnak, mivel nemzetközi szinten nagyon gyors fejlődés ta-
pasztalható a sportágban is. Ez jó a sportágnak, de újabb plusz erőfe-
szítéseket igényel a nemzetközi színvonalhoz tartozó résztvevőktől.

Ennek megfelelően a felnőtt sportolók mellett a cadet és junior
korú versenyzők küzdelmeit is láthatták a szigetszentmiklósi Kardos
István Iskola tornacsarnokába kilátogató szurkolók. A küzdelmek dr.
Fodorné Szabó Júlia alpolgármester asszony megnyitója után három
páston kezdődtek. Sorra nyertük a mérkőzéseket és végül a döntőkbe
12 sportolónk „verekedte” be magát, majd ebből 8 versenyzőnk állt a
dobogó tetejére. 10 utánpótlás válogatottunk közül a sokat beteges-
kedő Lukács Dani nem nyert érmet, neki ezen a napon csupán a ne-
gyedik hely jutott. Nem volt nehéz dolga világbajnokunknak Wágner
Viviennek az aranyérem megszerzése, mivel eddigi magyar ellenfelei
közül két versenyző is más súlycsoportot választott annak reményében,
hogy Vivient elkerülve eredményesebb lehet ebben az évben.

A versenyen több súlycsoportban érdekes párviadalokat lehetett
látni, ezek közül az egyikben érdekeltek voltunk, mivel Laszák Zoltán
válogatott full-contact és K1-es versenyzőnk könnyednek mondható
mérkőzéssel jutott a döntőbe, ahol a tavalyi év nagy felfedezettjének
számító Andó László világbajnokkal kellett küzdenie. A nagyon tech-
nikás, könnyen elmozgó, deffenziv - vívós harcmodorú Andó László
legyőzése manapság nagy fegyverténynek számít. Mivel a küzdelem
nem ringben, kötelek között folyik, ezért nagy taktikai csatára lehetett
számítani. A szombati napon ez a feladat most Laszák Zoltánnak si-
került, mivel Zoli nagy technika számú, folyamatos közelharcot és bel-
harcot erőltető taktikája érvényesült.

Köszönjük a támogatásokat és a közösségünk versenyrendezésben végzett
önkéntes munkáját!

Folytatódik a kiváló tavaszi menetelés
8 aranyérmet és 1 ezüstérmet gyűjtöttünk

Fighting Kempo Magyarország rendezésében április 22-én szom-
baton, Esztergomban rendeztek versenyt. A kempo, MMA és kick-box
versenyzők összecsapására 25 klub 120 versenyzője nevezett. A magyar
klubokon kívül a szomszédos Szlovákiából is érkezetek versenyzők.
Számunkra pozitív meglepetés a ring harcosok nagy száma volt, itt in-
dult K1 szabályrendszerben a felnőttek között Laszák Zoltán és a ju-
nior korosztályban Elszaszer Dávid. 

Laszák két gyors KO-val intézte el ellenfeleit. Zoltán az első ellen-
felét 15 mp után egy fejre mért pontos ütéssel, míg a másik mérkőzé-
sén 30 mp után egy pontos testrúgással küldte padlóra döntőbeli el-
lenfelét. Magabiztos győzelmek remélhetőleg felejtették vele, az előző
héten elszenvedett full-contact vereségét, amit nagy riválisától, Bene-
dek Zsolttól szenvedett el 1:2 arányban.

Az élet Zoltánnal megegyező forgató könyvet írt Elszaszer Dávidnak
is, mivel Dávid élete első K1-es versenyén mindkét ellenfelét maga-
biztosan győzte le, így Ő is feledtette a szegedi kick-box full-contact
junior OB döntőjében elszenvedett vereségét. Többi nyolc verseny-
zőnk is kiemelkedően versenyzett. 

Olajos Enikő a felnőttek között indult. Az elődöntőben magabiztos
győzelmet aratott, viszont a döntőben technikai főlénye ellenére már
nem bírt erős, nagy erővel „dolgozó” felnőtt ellenfelével és így a má-
sodik helyezést ért el.

Az Eb ezüstérmes Ahmad Iliast sajnos az első mérkőzésén az ebben
a szabályrendszerben tiltott nagy erejű technikák miatt ellenfelével
együtt leléptették a bírók, így ezen a versenyen érem nélkül tért haza.
Az eredmény ellenére nem sajnálkozunk, mivel verekedő ellenfele
miatt csak ezt tehette.

A többi versenyzőnkről a részletek nélkül csak a dicséret szavával
élhetünk, mivel mindegyikük győzött, így már csak a felsorolás követ-
kezik. Az eddig említett versenyzők mellet, aranyérmet szerzett: El-
szaszer Kitti, Gremen Petra, Házi Dániel, Vigmond Sándor és Vig-
mond Richárd és Vetor Attila. Összesítésben 8 aranyérem és 1 ezüst-
éremmel zártuk a versenyt!

2012. május 12-én rendezték a magyarországi
küzdősportok legnagyobb gálájának számító

K1 Fight Code küzdelmeket a
Papp László Sportarénában

A profi box, MMA mérkőzésekkel kiegé-
szített gálán, Magyarország legjobb kick-
boxosai mérkőztek hazai és külföldi ellen-
feleikkel. Gladiátoraink különböző bajnoki
övekért „harcoltak” és közöttük a K1 ma-
gyar bajnoki övért küzdött klubunk verseny-
zője Laszák Zoltán. A közönség elismerő
tapsa és a szakemberek szerint is megerő-
sített vélemény szerint, a küzdősport gála
egyik leglátványosabb és legszínvonalasabb
mérkőzésén, Laszák Zoltán 2:1 arányban
diadalmaskodott Benedek Zsolt felett.

A szervezők és szakemberek nagy csa-
tára számítottak, amiben nem kellett csa-
lódnia senkinek, mivel „nyílt sisakkal” nagy átütőerővel küzdő sporto-
lók, nagy közönség sikert arattak.

A sok gratuláció és elismerés mellett az egyik legkedvesebb elisme-
rést Galambos Péter a mérkőzést vezető bírótól kaptuk. A vezető bíró
véleménye szerint, a 30 éves bírói ténykedése alatt, az egyik legszínvo-
nalasabb mérkőzésnek tartja Zoltán és Zsolt küzdelmét.

Klubunk 30 éve mű-
ködik és a hazai kick-
box élet klubjai sorában
egyik legeredménye-
sebb egyesületének szá-
mít. A hatszoros világ-
bajnoki címmel rendel-
kező sportolónk Pesuth
Rita mellett, a 30 év
alatt sok válogatottat
adtunk a „tatami” sza-

bályrendszerekben és az utóbbi években a ring világában is szép sike-
reket érnek el sportolóink.

Wágner Vivien Eb és Vb címe mellet, profi full-contact Európa baj-
noki öve mellé, Laszák Zoltán full-contact érmei után most a K1 ma-
gyar bajnoki öv is mutatja a klubunkban folyó minőségi munkát.

Laszák Zoltán sokoldalúan képzett versenyző, sok szabályrendszer-
ben (Kick-box full-contact; Kempo; K1) megmutatta már tehetségét,
így megbocsájtható, hogy a Sport1 TV riportere még nem ismeri Zol-
tán hátterét. Amennyiben Zoltán továbbiakban is ilyen nagy szakmai
és közönségsikert ér el mérkőzésein, gyorsan beírja magát a média
világába.

Nagy gratulációt érdemel Laszák Zoltán, de gratulációt érdemelnek
Zoltán edzői és klubja, a Szigetszentmiklós -Tököl Sportegyesület ve-
zetése is. 

A sikerben mindenkivel osztozunk, aki klubunk munkáját segíti és
támogatja! Köszönjük az együttműködést!

Hajrá! Következik a szegedi világkupa! GI
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Tököl-Jánoshida 9-0 (4-0)
Tököl, 300 néző. Vezette: Takács T. (Kalmár M, Bedanka
Zs. P.)
Tököl VSK: Balázs L. 0 – Telegdi G. 8, Guba T. 8, Hacker
B 8., Agócs G. 9, - Szirtesi A. 8. (Bobák N. 0,62 p.), Balogh Z.
10, Riedl J. 8, (Gohány E. 0,68 p.), Ancsák T. 8, - Langó L. 9,
R. Atakishyyev 8 (Radnics L. 0,62 p.). Edző: Hollik András.
Gól: Radnics L (2), Langó L (2), Riedl J. Szirtesi A. Ancsák
T. Balogh Z. Hacker B.

Hollik András: Minden tiszteletem a Jánoshidaiaké, amely
a nehézségei ellenére is végigjátssza a bajnokságot. Kívá-
nunk nekik ehhez további kitartást! Csapatomnak gratulá-
lok a néhol közönségszórakoztató játékhoz!

Szarvas-Tököl 1-2 (0-1)
Szarvas, 400 néző. Vezette: Orosz K. (Bánáthy J, Török S.)
Tököl VSK: Kóré N. 8 – Váradi R 7, Polgár A 7, Hacker B 8,
Telegdi G 7 – Szirtesi A 7, Balogh Z. 8, Riedl J 7, Agócsd G
0 (Bobák N 7,25 p) – Langó L 7 (Radnics L 0,67 p) R. A, R.
Atakishyyev 7 (Dohány E 0,85 p.) Edző: Hollik András.
Gól: Kilmaj Z, ill. Langó L, Balogh Z.
Sárga lap: Polgár A, Hacker B, Telegdi G, R. Atakishyyev,
Radnics L.
A 15. percben 0-0 állásnál a szarvasi hálóőr, Szabó Balázs
kivédte Langó László 11-esét, majd 0-1 állásnál a 60. perc-
ben Riedl József büntetőjét is hárította.

Hollik András: izzadságszagúvá tettünk egy könnyű mér-
kőzést azáltal, hogy három gólunkat nem adták meg, vala-
mint két 11-est kihagytunk.

Tököl-Kecskemét II. 3-2 (2-1)
Tököl, 600 néző. Vezette: Gera F.
Tököl VSK: Kóré N. 7 – Guba T. 6, Hacker B 6, Polgár A.7,
Váradi R.7 – Ancsák T. 5, (Bobák N 6 a szünetben), Riedl J.
7,(Dohány E 0,79p.), Balogh Z.8, Palásti S.8 – Langó L. 6
(Radnics L. 0,67 p.) R. Atakishyyev 6. Edző: Hollik András.
Gól: Riedl J., Langó L., Palásti S..
Sárga lap: Hacker B., Palásti S.
Hollik András: A nagy meleg ellenére is tudtuk pótolni a Kecs-
kemét fiatalos lendületét megfelelő fegyelmezettséggel és akarattal.
Gratulálok a játékosaimnak és a vezetésnek ezért a nagyszerű ta-
vaszért!

A végeredmény

(Sportszelet)

Sok mindent juttatott a szurkolók
eszébe a tököli labdarúgók II.

csapatának, a tököli seniorosoknak
bajnokavatási ünnepsége. Először is
a múló időre gondolhattak, hiszen
ezek a fiúk néhány éve még bajnoki
címeket szereztek a városnak, a me-
gyei II. osztálytól az NB III-ig repí-
tették a szakosztályt. Gondolhattak
arra is, milyen jó, hogy annak idején
hazahívtuk őket, s a közös sikerek
baráti közösséget kovácsoltak belő-
lük. Most már kicsit lelassulva, néhá-
nyan őszülő halántékkal, de fiatalos
lelkesedéssel az öregfiúk bajnokság-
ban sem adják alább. Nehéz csoport-
ban, kiváló játékkal szerezték meg a
bajnoki címet a Varga János által
összefogott csapat tagjai. Arra számí-
tanak, hogy az új kiemelt bajnokság-
ban jó néhány ellenfél vállalja a Tö-
kölre utazást, s így a szurkolók az
FTC, Újpest, s a többi csapat tagja-
ként régi nagy játékosok trükkjeit is
megcsodálhatják.

Gratulálunk, hajrá Tököl!

Jó hajrával hetedik hely
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A csapat legjobb góllövői: Varga János 141, Wieszt Zsolt 101,
Balogh Attila 96, Szabó Balázs 95, Varga Zoltán 45, Beszkid Béla 39.

Ifjúsági csapat Serdülő csapat Diáksport csapat

Álló sor:
Szentivánszky György, dr. Szabó Gábor, Béres Attila, Beszkid

Béla, Balogh Attila, Varga János, Varga Zoltán,
Szabó Balázs, Győrffy Sándor

Ülő sor:
Wieszt Zsolt, Varga Krisztián, Kerekes Károly, Varga Ádám,

Szabó Norbert, Pataki László

NB I/B Nyugat férfi felnőtt

Tököl KSK NB-I/B férfi felnőtt mérkőzések

Utánpótlás csapataink a társasági adótámogatásból vásárolt új szerelésben

NB-I/B 6. hely – arccal a fiatalok felé

Aférfiaknál hosszú érlelődés után az egyébként
kiválóan szereplő NB I/B 6. helyén végző csa-

pattal már szezon közben ismertették a várható vál-
tozásokat. A jövőben helyi fiatalokra építik a csapa-
tot. Miután teljesítményük még nem éri el a másod-
osztályú szintet, az NB-II-ben indul a Tököl. A
változás alapgondolata egy olyan csapat fölépítése,
amelyben többségében tököliek, illetve itt nevelkedő
környékbeli fiatalok játszanak. A szakosztályvezetés
bízik abban, hogy néhány idősebb játékos is játékra
jelentkezik, s Pataki László, Balogh Attila, Beszkid
Béla mellett újra szurkolhatunk Marics Péter, Balla
Lajos, Czvik István pályára lépésénél. A junior csa-
pat az elmúlt évben időnként érett játékot mutatott,
tőlük az NB-II. ifjúsági bajnokság megnyerését
várja a vezetés, s azt, hogy Bakonyi Tibor, Gál Nor-
bert, Szentivánszky György, Beszkid Attila, Balogh
Zoltán, Bús Benjamin, Ambrus György, Szirom
András, Kiss Dániel, Czehelnik Zsolt a felnőtt me-
zőnyben is lehetőséget kap.

Nagy lehetőség ez a fiatalok számára. Reméljük,
élnek is vele, s sok örömöt szereznek a tököli kézi-
labdát szeretők számára. 

A csapatot új edző irányítja, ebben az évben dr.
Szabó Gábor a juniorok és a felnőttek szakmai mun-
kájáért is felel, s a vezetés által kitűzött célt, az első
öt közötti helyezés elérését reálisnak tartja.
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Ezüst lányok

Fantasztikus menetelés után ezüstérmesek lettek a tököli ké-
zilabdás lányok az NB-II. északi csoportjában. A változás az

előző évhez képest óriási, hiszen tavaly a csapat kieső helyen vég-
zett.

Kiemelést érdemel a tény, hogy a játékos állomány alig cseré-
lődött. A megváltozott edzésmunka, a fiatal játékosok fejlő-

dése hozta a nem várt eredményességet. Hoffman Pál szakosztály-
elnök, aki Vitányi Attilával a szakmai munkát is irányította, a kö-
zépmezőnybe várta a csapatot.

A játékosok elszántsága, küzdeni akarása egyre jobb kézilabdát
eredményezett, s már ősszel is harmadik helyet ért Diószegi Diána
kapus teljesítménye nemcsak ebben az osztályban kiemelkedő. Első
osztályú teljesítményt nyújt. Marosi Rita és Kriszta, Cziráki Klaudia
szintén nagy dolgokra képesek. Játékuk, annak ellenére, hogy tanu-
lás és munka miatt kevesebbet edzettek, meghatározó volt. Üde szín-
foltként láthatták a szurkolók, a szülés után visszatért Böjtös Andrea
és a meghatározó játékossá vált Takács Niki góljait, és az érdi NB-I
Junior csapat három tököli játékosának, Takács Kittinek, Tóth Sza-
binának, Győrffy Alexandrának fejlődését.

Vincze Annamária, Sztraka Péterné, s a fiatalok, Takács Barbi,
Rozgics Klaudia, Lovászi Réka, Zsíros Adrienn és Rozgics Rebeka
csapatba építése is sikeres volt.

Az ezüstérem sok emlékezetes mérkőzés élményét adta. A ne-
hézkesen kezdett tavaszi szezon elején még a negyedik hely elérése
is veszélybe került. A szív és az állóképesség diadalaként jegyez-
hető fel, hogy a csapat a mérkőzések nagy részét az utolsó húsz
percben döntötte el. Ellenállhatatlan hajrával gyakran több gólos
hátrányt fordított meg. A Budakalász elleni Marosi Rita időntúli
hetesével megnyert meccs, vagy a legerősebb rivális, Komárom
nyolc gólos legyőzése, Diószegi Diána káprázatos védései, a dupla
vagy semmit ígérő tatabányai mérkőzés Takács Kitti 12, és Böjtös
Andrea 7 góljával, Marosi Kriszti és Cziráki Klaudia, Tóth Szabina
és Vincze Annamária emberfeletti védekezése a Dunavarsány ellen
sokáig témát ad a szurkolóknak.

Edzők és játékosok a 2. hellyel magasra tették a mércét. Egy há-
roméves folyamat során kívántak olyan csapatot kialakítani, amely-
nek többsége tököli, s a bajnokság megnyerésével akár az NB-I/B
szintet is elérheti.

A várakozások nem alaptalanok, hiszen az ifjúsági csapat a ta-
valyi bajnoki cím után idén is dobogóra került. 

Harmadik helyezésüknél is fontosabb, hogy Takács Barbi, Lo-
vászi Réka, Zsíros Adrienn, Rozgics Klaudia, Rozgics Rebeka,
Marlyn Dorina, Frey Fanni, Kovács Bettina személyében fejlődő-
képes, szorgalmas játékosok vannak közöttük.
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Tököl KSK NB-II. női felnőtt mérkőzések

Csapatunk legjobb góllövői: Marosi Rita 127, Takács Kitti 96,
Böjtös Andrea 67, Takács Nikolett 61, Cziráki Klaudia  54.

Az ezüstérmes felnőtt csapat

Csapatunk kovásznai meghívásnak tett eleget,
ahol rendkívül barátságos három napot töltöttek el a lá-

nyok. Köszönet Lőrincz Zsigmond polgármester úrnak a meg-
hívásért.

Az első megálló az úton a kolozsvári Mátyás szobornál

A két csapat Kovásznán a mérkőzés után



Újra az NB-I/B-ben

Az a csapat, mely az NB- I/B-ből kiesve előző évben még az
NB-II-ben is kieső helyen végzett, egy kiváló szezon után
újra magyar bajnokság másodosztályában találta magát. Az

NB-II Északi csoportjában megszerzett II. hely feljogosította a szak-
osztály vezetését az NB-I/B-be nevezésre.

Az MKSZ a jelentkezést elfogadta, s a csapatot a Nyugati cso-
portba sorolta. Itt is igény, hogy a csapat gerincét saját nevelésű já-
tékosok adják, s az ez NB-II-ben megerősödött fiatalokra építve
valósul meg. Tapasztalt játékos edzővel vágnak a szezonnak, Elena
Korgyuk, Vitányi Attilával vezeti a csapatot. A stabil tököleik Dió-
szegi Diana, Böjti Andrea, Sztraka Péterné, Takács Niki, Cziráki
Klaudia mellett továbbra is rendelkezésre állnak az Érden is játszó
juniorok (Győrffy Alexandra, Tóth Szabina, Takács K.), visszatér a
csapathoz Kovács Kinga. Az Érd felnőtt keretéből Tökölön játszik
majd Oláh Nóri is. Bízunk abban, hogy fiataljaink élnek a nagy le-
hetőséggel, s a városhoz kötődő játékosok jó teljesítménye egyre
több nézőt vonz majd a sportcsarnokba.

Ünnepélyes éremátadással zárult a tököli női kézilabda szakosz-
tály 2011-12-es bajnoki szezonja. A Hoffman Pál vezetőedző és Vi-
tányi Attila edző által irányított csapatnak Szabó János a Pest Me-
gyei Kézilabda Szövetség elnöke adta át a bajnokságban elért he-
lyezésért járó érmeket. Hoffman Pál értékelését követően a felnőtt
csapat tagjai, akik az NB-II. Északi csapatában kiválóan szerepelve
második helyet szereztek, ezüst, az ifjúsági csapat bronzérmet szer-
zett. Szabó János sikeres pályafutást kívánva, azzal zárta beszédét,
hogy nemcsak Tököl, hanem Pest megye sikerei is.

Váratlanul sikeresen szerepeltek a tököli női kézilabda csapat
ifjúsági játékosai a Dabason rendezett OVB Junior strandkézi-
labda bajnokságon június 24-én. A mérkőzéseken az U18 kor-
osztály 1993. január 1-én és később született strandkézilabdázói
vettek részt. A sikeres bajnoki szereplést követően, ahol a felnőt-
tek ezüst, az ifik bronzérmet szereztek, kiváló alkalom a csapat-
építésre, kikapcsolódásra. A nyolccsapatos küzdelemsorozat baj-
noki címét a Szentendre csapatát legyőzve szerezték meg a tököli
lányok.

A versenysorozat díjait Hoffman Pál országgyűlési képviselő,
Tököl polgármestere adta át a csapatoknak. 

Felnőtt csapatunk tartja formáját. A szabadságon itthon tar-
tózkodó Kerékgyártó Zsolt és Vitányi Attila irányításával minden
hétvégén a legjobbak között szerepeltek, s kiharcolták az orszá-
gos Döntőbe jutást.

Képünkön: Marosi Rita akció közben, s a labdát figyelve.

NB II. Észak női felnőtt
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A bronzérmes ifjúsági csapat

Strandkézis sikerek
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üdvözlet Tökölről,
Utcarészlet

Róm. kath. templom


